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המחדל

רבבות מתפללים בכל רחבי הארץ: 
"שיחזרו בשלום"

דקות ספורות לאחר שעלו לטרמפ בגוש עציון 
התקשר אחד משלושת הנערים למוקד 100 של 

המשטרה ולחש לשפופרת: "חטפו אותי" # השוטרים 
שקיבלו את השיחה החליטו כי מדובר במתיחה – ולא 

עשו דבר # רק חמש שעות לאחר מכן התברר כי 
השלושה נעדרים והמבצע לאיתורם החל # המפכ"ל: 

זו לא העת לעסוק בנושא # עמ' 2־4

מבצע "שובו אחים": נמשכים החיפושים הנרחבים אחר אייל, נפתלי וגיל־עד

הרבה מאוד מאמץ משקיעה המשטרה במוקד 
הטלפוני שלה, שהוא חלון הראווה שמחבר 
אותה לציבור, ובסוף חייל אחד בשירות חובה 
שמושאל למשטרה לא ממש מבין את הלחישה 
של הנער החטוף, שקיווה שהוא מציל את עצמו 

ואת חבריו. 

עוד  במשטרה  משקיעים  היינו  אם  גם 
מיליארדים, ומוסיפים עוד 20 אלף שוטרים, 
בסוף תימצא השיחה שתגיע לחייל שלא יבין 
מה בדיוק הוא שמע, והנה המחדל. אני מציע 
שנרגיע קצת ונטפל בשטות הזו מאוחר יותר.
המאמר המלא בעמ' 2

בואו נרגיע
בן כספית

עמ' 8
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אלון חכמון, רפי ג'רבי,
יובל בגנו, אבירם זינו

דקות ספורות לאחר שעלו על 
טרמפ בגוש עציון, התקשר אחד 
משלושת הנערים למוקד 100 של 
המשטרה ולחש: "חטפו אותי". 
הנער השאיר את המכשיר הנייד 
פתוח במשך שתי דקות, עד לניתוק 
השיחה. כך פורסם אתמול בכלי 

התקשורת בישראל.
על פי הדיווחים, השיחה בוצעה 
סמוך לשעה 22:30. השוטר שהשיב 
לשיחה עדכן שוטר נוסף, אולם 
השניים סברו כי מדובר במתיחה 

ולא המשיכו לטפל בנושא. 
שהשיחה  לאחר  כי  דווח  עוד 
להתקשר  השוטרים  ניסו  נותקה 
למספר שממנו הגיעה, וכשלא נענו 
הניחו כי מדובר בשיחת הטרדה ולא 

העבירו זאת הלאה. 
רק כאשר הגיעו הוריהם של שני 
נערים להתלונן כי בניהם נעדרים, 
ייתכן שאכן  כי  הבינו במשטרה 
מדובר בחטיפה והעבירו את המידע 

לצה"ל שפתח בחיפושים.
בתוך כך, באווירה מתוחה מאוד 
ישיבתה  את  הממשלה  קיימה 
השבועית בקריה בתל אביב. בפתיחת 
הממשלה  ראש  התייחס  הישיבה 
בנימין נתניהו למבצע הלילי שבו 
חמאס  אנשי  מ�80  יותר  נעצרו 
במסגרת מבצע "שובו אחים": "אני 
יכול לומר היום את מה שנמנעתי 
לומר אתמול, לפני גל המעצרים 
הנרחב של אנשי החמאס הלילה. מי 
שביצע את חטיפת הנערים שלנו 
אלה אנשי חמאס. אותו חמאס שאבו 
מאזן חתם איתו הסכם לממשלת 
אחדות. לזה יש השלכות חמורות". 

"אנחנו  כי  הוסיף  נתניהו 
מתמקדים בכל המאמצים שלנו 
להשבת החטופים הביתה. לפני 
עם  שוב  שוחחתי  כאן  הדיון 
המשפחות, ואני מוסר להן כאן, 
החיבוק  את  הממשלה,  משולחן 
והעידוד שלנו, ואני יודע שאני 

מדבר בשם כל חלקי העם". 
במהלך הישיבה שמעו השרים 
סקירה של שר הביטחון משה (בוגי) 
יעלון, לראשונה מאז החטיפה. על 

פי הערכות החטופים עדיין נמצאים 
באזור יהודה ושומרון. 

העיתון המצרי "א�שורוק" טען 
כי ישראל פנתה למצרים לסיוע 
בחקירת החטיפה. מקור בכיר אמר 
לעיתון כי מצרים פנתה למנהיגים 
בכירים בחמאס ובג'יהאד האסלאמי 

ובדקה מולם אם החטופים בחיים. 
בנוסף, דנו המצרים עם בכירי שני 

הארגונים בהשלכות החטיפה.
כאמור, שלשום בלילה פשטו 
כוחות משולבים, בהם מסתערבים, 
מטכ"ל  סיירת  ימ"מ,  שב"כ, 
ולוחמים מחילות נוספים בצה"ל, 
על חברון וכפרים סמוכים ועצרו 
בכירים  בהם  מבוקשים,  כ�80 
המערבית  בגדה  חמאס  בארגון 
ובמועצה הפלסטינית המחוקקת. 
בין העצורים בכיר חמאס שייח' 
חסן יוסף, הידוע בפעילותו האנטי 
בכלא  עצור  שהיה  ישראלית 
הישראלי. כל המבוקשים הועברו 

להמשך חקירת מערכת הביטחון.
חשובים  אישים  בידינו  "יש 
בכירים  כמה  ועוד  לחמאס 
שנחשבים לדמויות בכירות מאוד 
בגדה. כל עוד גורלם של החטופים 
לא ידוע, הבכירים יישארו בידינו", 

אמר גורם צבאי.
החיפושים  נמשכו  אתמול 
החטופים,  לאיתור  הנרחבים 
בהובלת צה"ל, השב"כ ומשטרת 
יהודה  על  הוטל  וסגר  ישראל, 

ושומרון במסגרת מבצע המעצרים 
הנרחב.גורם צבאי סיפר על המבצע 
הלילי: "לא כל לילה עוצרים כמות 
כזאת של פעילים", והוסיף כי "לא 
ניתן להצביע עדיין על ארגון כזה 
או אחר. זה שנעצרו פעילי חמאס 
לא מצביע על כך שמדובר בפעולה 
שלהם". קצין בכיר אחר הוסיף כי 
הערכת העבודה היא כי החטופים 

עדיין בחיים. 
גורם במערכת הביטחון אמר כי 
"חטיפת שלושה במקביל מצריכה 
לא  אסטרטגיים  ותכנון  חשיבה 
קלים. נראה כי כמה גורמים פועלים 

במקביל בסיפור המסובך הזה".
אמש דווח כי כוחות הביטחון 
שיגרו   ואף  בחברון  בית  כיתרו 

לעברו טיל.
מדגישים  צבאיים  גורמים 
צפויה  הביטחונית  הפעילות  כי 
להימשך, במטרה להדק את מעגל 
קדימה.  עוד  ולחתור  המודיעין 
בנוסף לכוחות המוצבים בשטח, 
נפרסו ביומיים האחרונים גם חטיבת 
הצנחנים, חטיבת הנחל, חטיבה 900 

וכוחות מודיעין ואיסוף רבים. 

השוטרים שקיבלו את השיחה חשבו שמדובר במתיחה ולא 
העבירו זאת הלאה # בלילה שבין שבת לראשון נעצרו בגדה 

המערבית יותר מ־80 פעילי חמאס, בהם בכירים וחברי פרלמנט 
של התנועה # נתניהו: "מי שביצע את חטיפת הנערים אלה אנשי 

חמאס" # אמש: צה"ל כיתר בית בחברון ואף שיגר לעברו טיל

העיתון המצרי "א�
שורוק": ישראל 
נעזרה במצרים, 

שפנתה לבכירים 
בחמאס ובג
יהאד 

האסלאמי 
ובדקה מולם אם 
החטופים בחיים

מבצע המעצרים 
בחברון. גורם צבאי: 
"כל עוד גורלם של 
החטופים לא ידוע, 

הבכירים יישארו 
בידינו" // צילום: דו"צ

מבצע "שובו אחים"

אחד הנערים 
חייג ולחש: 

"חטפו אותי"
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ארה"ב מגנה את החטיפה

קרי: "המחשבות והתפילות 
שלנו עם המשפחות"

לאחר  יממות  שלוש  כמעט 
החטיפה, פרסמה אמש ארה"ב 
הודעת גינוי רשמית. זאת, לאחר 
שבמהלך סוף השבוע הביעו דוברי 
משרד החוץ והבית הלבן נימה של 
דאגה וחשש לגורל החטופים, אך 

נמנעו מלגנות את המעשה. 
אמש, כאמור, פרסם שר החוץ 
ג'ון קרי, הודעה בשמו בזו הלשון: 
בחריפות  מגנה  הברית  "ארצות 
בני  שלושה  של  חטיפתם  את 
נוער ישראלים וקוראת לשחרורם 
המיידי. המחשבות והתפילות שלנו 
עם המשפחות שלהם. אנו מקווים 
לחזרתם המהירה והבטוחה לביתם. 
אנחנו ממשיכים להציע את התמיכה 
המלאה שלנו לישראל בחיפושיה 
אחר בני הנוער הנעדרים, ואנחנו 

מלא  פעולה  שיתוף  מעודדים 
בין שירותי הביטחון הישראליים 
והפלסטיניים. אנו מבינים ששיתוף 

הפעולה הזה נמשך".
הדגיש  קרי  השר  זאת  עם 
בהודעתו, כי ארה"ב אינה מקבלת 
באופן חד משמעי את הצהרת רה"מ 
נתניהו על אשמת חמאס באירוע: 
"אנו עדיין מחפשים פרטים על 
האחראים לפעולת הטרור הנפשעת 
רבים  סימנים  למרות  הזאת, 
המצביעים על מעורבותו של חמאס. 
בעודנו אוספים את המידע הזה, אנו 
חוזרים על עמדתנו, שחמאס הוא 
ארגון טרור, הידוע בהתקפותיו על 
אזרחים חפים מפשע ושהשתמש 

בחטיפה בעבר".
יובל בגנו

כשצריך  אולמרט  אהוד  “איפה 
אותו”, קונן אתמול אחד מראשי 
של  כזה  “במצב  באוזני.  הימין 
חטיפת שלושה ישראלים, צריך להגיב 
בעוצמה רבה. ברגע שאתה קובע שחמאס 
אחראי על זה, אז חמאס צריך לשלם, 
במזומן ומיד, בכל הכוח”. למרות קינתו 
של איש הימין הזה, המוכר לכולכם, 
רעיונות  שבת  במוצאי  דחה  הקבינט 
מיליטנטיים שהועלו בו. המנהיג הימני 
מיואש:  נשמע  איתי,  שדיבר  הזה, 
פעמים  אלף  עוד  יחשוב  “נסראללה 
עד שינסה לחטוף לנו חיילים, אחרי 
מה שקרה לו ב־2006”, אמר, “זו הדרך 

היחידה להרתיע אותם. אין אחרת”.
או שיש: ממשלת נתניהו הנוכחית 
מעדיפה להתקדם לאט. הלחץ שיופעל 
על האחראים לפיגוע יהיה לחץ מידתי, 
שיילך ויתגבר. כל האמצעים המוכרים 
כמו מעצרים, כתרים, סגרים, עיצומים, 
הגבלות תנועה. לא שום דבר שיפיל 
מישהו מהכסא. כזה הוא נתניהו. בדיבורים 
הוא חזק, במעשים קצת פחות. בדרך כלל 
זה ייאמר לזכותו. למרות שיוכו לימין, 
נתניהו אינו הרפתקן, את השיעור שלו 
בתחום הזה הוא למד בדרך הקשה )חאלד 
משעל, מנהרת הכותל(. מאחורי הבריטון 
המאיים ותורת המלחמה בטרור עומד 
ראש ממשלה לחיץ שחתם על עסקת 
בחזרה  מחבלים   1,027 ושיגר  שליט 
לשטח. עכשיו הוא, ואנחנו, אוכלים את 

מה שבישלנו.

המשטרה.  על  מסתערים  כולם 
טוב, בסך הכל לא מדובר במשימה 
קשה. המשטרה היא מטרת דמות 
די קבועה באירועים כאלה. המשטרה 
היא ארגון הביטחון הדל והמושפל ביותר 
שלנו. מה שאנחנו משקיעים בה, זה מה 

שאנחנו מקבלים בתמורה.
לא מזמן ערכתי סיור עם המפכ”ל יוחנן 
דנינו במוקד 100 בתל־אביב. האמת היא, 
שהתרשמתי. יעילות, חדשנות, מיקוד 
ב”הענקת שירות לאזרח”. הכל מתוקתק, 
הכל ספור ומדוד, מספר שניות ממוצע 
אחוז  טיפול,  אחרי  מעקב  מענה,  עד 
תלונות הסרק, וכו’. הרבה מאוד מאמץ 
משקיעה המשטרה במוקד הטלפוני שלה, 
שהוא חלון הראווה שמחבר אותה לציבור, 
ובסוף חייל אחד בשירות חובה שמושאל 
למשטרה לא ממש מבין את הלחישה של 
הנער החטוף, שחייג “100” וקיווה שהוא 

מציל את עצמו ואת חבריו. 
גם אם היינו משקיעים במשטרה עוד 
אלף   20 עוד  ומוסיפים  מיליארדים, 
שוטרים, בסוף תימצא השיחה שתגיע 
לחייל שלא יבין מה בדיוק הוא שמע, 
והנה המחדל. אני מציע שנרגיע קצת, 
בהשבת  מאמץ  נמקד  עמוק,  ננשום 
החטופים ונטפל בשטות הזו מאוחר יותר.

אי אפשר לא להתפעל, להתפעם 
ולהתרגש אל מול 3 המשפחות, 
האמהות, הדודים, האבות. השקט, 

החיוך, הבעת התודה, העיניים הנוצצות, 
העוצמה הפנימית. זה יתרון מובנה של 
אנשים מאמינים על אנשים שמאמינים 
פחות )בפרפראזה על דברי הנשיא הנבחר 
בנאום הניצחון שלו(. מה שקורה כרגע 
לב.  מחמם  השלושה,  משפחות  סביב 
גם לבבות של תל־אביבים שמאלנים 
שחושבים שצריך להחזיר את החיילים אל 
מאחורי הגדר וכל מי שנשאר בצד השני, 
בעיה שלו. ושוב, אסור לשכוח: מבחן 
המשפחות הוא לא אחרי 48 שעות, אלא 
אחרי 48 ימים. לא אחרי שבועיים, אלא 
אחרי חודשיים, ושנתיים. נקווה מאוד לא 
להגיע לשם. ועוד תהייה: במהלך שנות 
שביו של גלעד שליט, הייתי בין הבודדים 
שניהלו קמפיין נגד שחרור מאות רוצחים 
ונגד כניעה לתכתיבי חמאס. הייתי בין 
הבודדים בציבור “שלי”, החילוני, תל־
אביבי לכאורה, מרכז־שמאלי שכזה. מן 
העבר השני, הציבור האמוני, הציונות 
הדתית, הכילה רבים כמוני. אני מסתכן 
חושבים  מבניה  רוב  שאפילו  לחשוב 
שעסקאות כאלה מזיקות לעם, למדינה, 
לכולנו. מעניין מה יקרה שם עכשיו, אם 

נגיע למיקוח.

כי בסוף, יש משפט אותו אמרה 
באחד  עמרוסי  אמילי  שלשום 
 3 הראיונות: “אין להאשים את 
הנערים החטופים על שימוש בטרמפים, 
כפי שאין להאשים נערה שנאנסה על 
שהלכה עם חצאית קצרה”. נדמה לי 
שכל מי שיסכים עם אמילי, משתייך גם 
למועדון ששולל מו”מ עם הפלסטינים, 
חלק  בכל  התיישבות  המשך  מחייב 
של יהודה ושומרון, ובטח גם מסתובב 
בין כפרים  בטרמפים באמצע הלילה 

ערביים. 
לעומת זאת, יש כאלה שחושבים שגם 
לגור בשטחים בין מיליוני פלסטינים 
למותך  ומייחלים  כובש  בך  שרואים 
בייסורים, וגם תנועה בטרמפים ברחבי 
השטח, הוא סוג של חוסר אחריות. לא, 
אנחנו לא מאשימים את הנערים, שהרי 
הם נהגו על פי הנורמה המקובלת. אנחנו 

סתם תוהים על אותה נורמה מקובלת.

אסור לשכוח: מבחן 
המשפחות הוא 

לא אחרי 48 שעות, 
אלא אחרי 48 ימים. 
לא אחרי שבועיים, 

אלא אחרי חודשיים, 
ושנתיים. נקווה מאוד 

לא להגיע לשם

בן כספית

חזק בדיבורים
1

2

3

4



יובל בגנו, אלון חכמון 

השר לביטחון הפנים, יצחק 
ביתנו),  (ישראל  אהרונוביץ' 
של  משפחתו  את  שביקר 
נפתלי פרנקל (16) בנוף איילון, 
התייחס אתמול לדיווחים בכלי 
התקשורת, לפיהם אחד מהנערים 
שנחטפו הצליח להתקשר למוקד 
המשטרה מהטלפון הסלולרי שלו 

ולחש "חטפו אותי". 
על פי הפרסום, המשטרה לא 
התייחסה לשיחה ויידעה את הצבא 
רק לאחר כחמש שעות קריטיות 
- לאחר שבני משפחותיהם של 

הנערים דיווחו על היעדרותם.
"הנושא שעולה, האם היה מחדל 
או לא, אני מציע לכולנו שלא 
להיכנס לזה", אמר אהרונוביץ', 

"אני מכיר את הפרטים והדברים 
האלה ייבדקו בבוא הזמן. לבוא 
כרגע ולחפש מחדלים זה לא נכון. 
אנחנו צריכים כרגע למצוא את 
המחבלים ולהחזיר את הנערים. 

זאת כרגע המשימה היחידה".
יוחנן  רנ"צ  המשטרה  מפכ"ל 
דנינו, שחזר אתמול ארצה אמר 
על הנושא: "שמעתי את הביקורת 
שנמתחה על המשטרה - לא נשאיר 
דבר המחייב בדיקה ולא נעשה זאת 

- אך נעשה זאת בזמן המתאים".
דובר המשטרה, נצ"מ רפי יפה, 
כנגד  להאשמות  הוא  גם  הגיב 
המשטרה. "אנו עדים לפרסומים 
בדיקה  לוועדות  בנוגע  שונים 
שמונו במשטרת ישראל. הרינו 
להבהיר כי פרסומים אלה חסרי 
ועדת  כל  מונתה  ולא  שחר, 
בדיקה. כמו כן נבקש להבהיר כי 

כל הפרסומים בשמם של קציני 
משטרה וגורמים בכירים במשטרת 
ישראל, הינם בגדר הערכות של 
המפרסמים ובאחריותם הבלעדית. 
אנו קוראים לכל כלי התקשורת 
ות  ובאחרי ברגישות  ג  לנהו
ומבהירים שאין בכוונתנו לאשר 
שלא  פרסום  כל  להכחיש  או 
נמסר בהודעה רשמית של דובר 
המשטרה. מטבע הדברים, ישנם 
פרטים רבים שלא ניתן להתייחס 

אליהם בנקודת זמן זו".
הביטחון  במערכת  כך,  בתוך 
מתחו ביקורת חריפה על המפכ"ל, 
ששב ארצה רק אתמול ולא עם 
היוודע החטיפה כבר בשישי. דובר 
המשטרה אמר כי דנינו נמצא בכנס 
ומתעדכן במתרחש. עם זאת בכלי 
התקשורת השונים דווח כי הכנס 

התחיל רק אתמול. 

השר לביטחון הפנים התייחס לידיעה לפיה אחד הנערים התקשר 
למוקד המשטרה ביום חמישי ב־22:20 ולחש "חטפו אותי", אך 

המשטרה התעלמה מהקריאה במשך שעות # ביקורת על המפכ"ל, 
ששהה בעת החטיפה בחו"ל לצורך כנס, שהחל רק אתמול

אהרונוביץ': 
"לא נכון לחפש 
מחדלים כרגע"
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לפני כשלוש שנים, כשהבן שלי יצא ללמוד 
בישיבה תיכונית בהר חברון, הודענו לו שאנחנו 
אוסרים עליו לעלות על טרמפים, "גם אם המחיר 

של זה יהיה אלף שקל הוצאות אוטובוס בחודש". 
עברו שבועיים, לפני שהבנו שבדרך הזו הילד פשוט 
לא יוכל להגיע הביתה. אתמול, לדוגמא, יצא מהישוב 
שבו הוא לומד אוטובוס אחד בלבד בכיוון ירושלים, 
בשעה 6:20 בבוקר. גם הקו האחד הזה, אגב, מגיע אל 
עיר הבירה, מרחק פחות מ�60 קילומטרים, אחרי כמעט 

שעתיים ואחרי שהוא נכנס לכל נקודת ישוב במרחב. 
מה עשינו? התרנו נסיעה בטרמפים בתנאים מסוימים, 
קבענו כללים של אסור ומותר, הצבנו סייגים והגבלות 
ושיננו אמצעי בטיחות. האם יש בכל אלה כדי להבטיח 
במאת האחוזים שדבר לא יקרה, חס וחלילה? אם לשפוט 
לפי מה שאירע ביום חמישי האחרון, כנראה שלא, 

לצערנו. 
למה אני משתף אתכם בעניין האישי הזה שלי? 
כדי להבהיר שכל מי שתולה את החטיפה הזו בנסיעה 
בטרמפים ורומז לחוסר אחריות של הצעירים ו/או של 
הוריהם, לא עושה את זה ממקום של דאגה, אלא משתי 
סיבות אחרות לגמרי. הראשונה, משום שהוא בור בנושא. 
משום שהוא לא יודע איך נראים החיים באזורים האלה. 

משום שהוא לא מבין שטרמפים - בתוך אוכלוסייה 
יהודית סולידרית מאוד, שבה כולם עוצרים לכולם, 
ובתוך אזור שהתחבורה הציבורית בו מאוד בעייתית - הם 

כמעט כורח עבור מי שרוצה לנהל שגרת חיים. 
הסיבה השנייה היא פוליטית. משום שלא דאגה כנה 
לשלומם של הנערים עומדת מאחורי הטענות הללו 
נגד הטרמפים, אלא ניסיון ציני להפיל את האשמה על 
מישהו, ובלבד שלא יהיה הערבים. איש מכל הדואגים 
היום לנסיעה בטרמפים לא חשב שהוא צריך להסתגר 
בביתו כשתל אביב בערה מפיגועים לפני שנים לא 
רבות מדי. איש לא נזף במי שהתפוצצו באוטובוסים של 
שנות ה�90, למרות שניסיון הפיגועים הקודמים לימד 

שאוטובוס זה מקום לא בטוח להיות בו. 
ביום שישי, אחרי פרסום דבר החטיפה, התקשר הבן. 
"אסור לנו לתת להם לשבש לנו את החיים", אמר לי עוד 
לפני שהספקתי להגיד משהו בעצמי, "אנחנו לא יכולים 
להסתגר". הלוואי שהייתי שומע את המשפט הזה פעם 
אחת בכל שעות האולפן עמוסות המלל בסוף השבוע. 

אבל לא שמעתי. 
שמעתי שהמתנחלים אשמים, שההורים אשמים, 
שהרבנים אשמים, שנתניהו אשם ושהטרמפים אשמים. 
אז כדאי לחזור ולהזכיר. את שלושת הנערים לא חטפו 
הטרמפים. חטפו אותם טרוריסטים ערבים המשתייכים 
לאויב הפלסטיני, זה שבניו מחלקים בימים האחרונים 
סוכריות וממתקים, ושחלקים תמימים במיוחד אצלנו 
עדיין משלים את כולנו שניתן יהיה להגיע איתו 

לשלום אמת. 

כדאי לחזור ולהזכיר. את 
שלושת הנערים לא חטפו 

הטרמפים. חטפו אותם 
טרוריסטים ערבים

קלמן ליבסקינד

החוטפים 
אשמים, לא 

הטרמפיסטים

אהרונוביץ' על רקע הרכב השרוף. "הפרטים ייבדקו בבוא הזמן" // צילומים: רויטרס ופלאש 90

חטיפת הנערים - המחדל





אבירם זינו, יובל גבנו,
משה כהן

"נפתלי, תדע לך שעם ישראל 
הופך עולמות כדי להביא אותך 
אתמול  אמרה  כך   – הביתה" 
בהתרגשות רחל פרנקל, אמו של 
נפתלי, שנחטף ביום חמישי בגוש 
גיל	עד שאער  עם  ביחד  עציון 

ואייל יפרח.
רחל ואבי פרנקל יצאו אתמול 
שהמתינו  הרבים  לעיתונאים 
בסמוך לביתם שביישוב נוף איילון. 
"אמא, אבא והאחים שלך אוהבים 
האם.  אמרה  קץ",  אין  עד  אותך 
"אנחנו אופטימיים. בעזרת השם, 
הקדוש ברוך הוא יראה את המאמץ 
המשולב של התפילות והסולידריות 
ונחבק פה את נפתלי, את אייל ואת 

גיל�עד".
בהמשך הצהרתה הדגישה רחל 
פרנקל את התמיכה הרבה שלה זוכה 
המשפחה. "אנחנו מוקפים במעטפת 
החמה של משפחה. הם דואגים לנו 
ושומרים עלינו ועל הילדים", ציינה.
סבו של פרנקל, פרופ' שמואל 
שפרנר, השתתף אתמול בעצרת 

שהתקיימה  נכדו  השבת  למען 
אילן  בר  באוניברסיטת  בקמפוס 
והניף את השלט "החזירו את הבנים".

 אתמול הפכו בתיהם של משפחות 
פרנקל בנוף איילון, שאער בטלמון 
ויפרח באלעד, למוקד עלייה לרגל. 
בני משפחה, חברים ושכנים הגיעו 
על מנת לחזק את בני המשפחות 
על  לבשורה  בדריכות  המצפות 

החזרת הנערים הביתה.

בני המשפחות ביקשו לשמור את 
פרטיותם והנכנסים והיוצאים סיפרו 

על דריכות רבה, חוסן ואמונה.
היו  הרבים  המבקרים  בין 
הקשת  מכל  פוליטיקאים  גם 
הפוליטית: שר הפנים גדעון סער 
(ליכוד), שר התמ"ת נפתלי בנט, 
שר הבינוי והשיכון, אורי אריאל 
(הבית היהודי), השר לביטחון פנים, 
יצחק אהרונוביץ' (ישראל ביתנו), 

כאשר ילד נולד לתוך משפחה, ההורה 
נכנס למצב חרדתי קבוע, וחושש שיקרה 

לילדו משהו רע.
ההורה ערוך ומוכן להגן על ילדו בכל עת. 
במצבים מסוימים, כאשר אינו יכול להגן עליו 

– זה עלול להפוך לפתיח להליך טראומטי.
רואים את זה, למשל, כאשר הורה נכנס למצב 
של חוסר אונים, בעת שילדו נכנס לטיפול בבית 
החולים, בשל מחלה או פציעה. ההורים נכנסים 
אז למצבי חרדה. הם כבר אינם קובעים איזה 
טיפול או תרופות ילדם יקבל וחוסר האונים רק 

מגביר את החרדה.
ההתמודדות של הורי החטופים מורכבת וקשה 
עוד יותר. בנוסף למצבי החרדה לגורלם ולחוסר 
האונים, הם שרויים במצב של חוסר ידיעה אודות 
מצב ילדיהם. ישנם הורים שבמצב המורכב 
והקשה הזה נכנסים למצב משברי מאוד קשה 

והם זקוקים לסיוע.
ומסייעת  בדרך כלל החברה מודעת לכך 
להם. ההתגייסות הראשית במצב החירום בו אנו 
מצויים, היא כעת בעיצומה. רואים התגייסות 
של המדינה, מנהיגיה, משפחה ממעגלים רחוקים 
יותר, חברים ואזרחים. נוצר מעגל ראשוני רחב 

מאוד.

הקושי הגדול מתחיל כאשר אנשים חוזרים 
לשגרה, כמו שקורה, להבדיל, בתום ימי אבל 
על אובדן של אדם קרוב. מטבע הדברים, באותו 
שלב רק קומץ ממשיך ללוות את המשפחה, ואז 
קורה שהמשפחה עוברת חוויה קשה נוספת, 

וחשה נטושה.
לכן, חשוב לחלק את מערך התמיכה בהורים 

לטווח הקצר והארוך.
יש להיות קשובים לצרכים שלהם. ישנם 
הורים הזקוקים לארוחה וישנם כאלה הזקוקים 
לחברה ולטלפונים. צריך גם לדעת אם יש 
קרובים שרוצים לבקר ונוכחותם מקשה רגשית 
על ההורים. אם ישנם כאלו, שיתחשבו ולא 

יבואו.
על הגרעין הקרוב של המשפחה לדווח על 
הצרכים ועל הרשויות והחברה לתת את המענה. 
רצוי שהסיוע יינתן בליווי פסיכולוג, שינחה 
את הרשויות והקרובים. במקרים קשים יש גם 
להסתייע בפסיכיאטר לצורך מתן טיפול רפואי.

הכותבת היא יועצת פסיכולוגית בכירה 
באוניברסיטת בר אילן

אמו של החטוף נפתלי פרנקל הפגינה 
אופטימיות והביעה ביטחונה ב"מאמץ 

המשולב של התפילות והסולידריות" # 
רעיית ראש הממשלה, שרים וח"כים 

הצטרפו לשורה של קרובים שבאו לחזק 
את ידי משפחות החטופים

"נפתלי, עם 
ישראל הופך 
עולמות כדי 
להביא אותך 

הביתה" 

ההתגייסות מצד המדינה, 
מנהיגיה, קרובים וחברים 

- היא בעיצומה. הקושי 
הגדול של ההורים מתחיל 

כאשר אנשים חוזרים 
לשגרה

ד"ר סוזי קגן

להיות קשובים 
לצרכי ההורים
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מבקרים מחוץ לבית משפחת פרנקל, אתמול

שובו אחים



שר הרווחה, מאיר כהן ושר המדע, 
יעקב פרי )יש עתיד( וכן ח"כים 
רבים, בהם איילת שקד ואורי יוגב 
)הבית היהודי(, אלי ישי )ש"ס( 
ונחמן שי ומיקי רוזנטל )עבודה(. 
לפנות ערב הגיעה לבית משפחת 
יפרח רעיית ראש הממשלה, שרה 

נתניהו. 
"אני מגיע כשר בממשלת ישראל 
את  לחזק  כדי  לילדים,  וכהורה 

המשפחה המופלאה, צה"ל וכוחות 
והבטיח:  סער  ציין  הביטחון", 
"הממשלה, צה"ל וכוחות הביטחון 
עושים ככל שביכולתם על מנת 
להחזיר במהרה את שלושת הנערים 
שלמים ובריאים לחיק משפחותיהם. 

כל עם ישראל מחבק".
בתקיפות  לנהוג  הבטיח  בנט 
נגד הטרור. "נהפוך כל אבן כדי 
להחזיר את הילדים שלמים הביתה. 
חטיפת ילדים לא תעבור בשקט ולא 
תשתלם למעורבים. מול הטרור – 

נפגין יד של פלדה", אמר.
של  חוסנן  את  הדגיש  אריאל 
המשפחות והדגיש את התנגדותו 
לשחרור  אפשרית  עסקה  לכל 
גלעד  להוריו של  "גם  מחבלים. 
שליט אמרתי שאני מתנגד לשחרור 

מחבלים", הזכיר.
ח"כ שקד יצאה בקריאה להחזיר 
את משוחררי עסקת שליט לבתי 

הכלא.
בבתי  רים  לביקו במקביל 
המשפחות נראו בנוף איילון, טלמון 
שעמדו  רבים,  נוער  בני  ואלעד 
היו  לחזק.  וניסו  לבתים  בסמוך 
שהניפו שלטים הקוראים להחזרת 

הבנים הביתה.
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רחל פרנקל. "מוקפים 
במעטפת חמה של 

משפחה" // צילומים: 
אבשלום ששוני

סער, אתמול

נאבק למען החייל השבוי

אחד החטופים קרא בעבר 
להתפלל לשלום גלעד שליט

 איל יפרח, אחד משלושת 
הנערים שנחטפו ביום חמישי, 
ן  בחשבו בעבר  יחס  התי
הפייסבוק שלו למקרה חטיפתו 
של גלעד שליט, בסטטוסים 
משמעות  מקבלים  שהיום 

מצמררת.
"חמש שנים גלעד לא חיבק 
את אמא. חמש שנים גלעד לא 
שמע את אבא. חמש שנים גלעד 
לא קרא ספר. חמש שנים לא 
הריח פרח. חמש שנים גלעד 
לא צחק. חמש שנים גלעד לא 
עליו  שיבוא  הרוע  מה  יודע 
מחר", כתב יפרח ב־27 ביוני 
הוסיף  סטטוס  באותו   .2011
יפרח: "אם אכפת לכם ממנו, 

וחשוב לכם החזרה 
גלעד,  של  הביתה 
שניות   5 תקדישו 
הדבק  העתק  על 
גלעד,  ס,  בסטטו
מתגעגעים  אנחנו 
שתחזור  ומקווים 

מהר!!!"
 , אחר ס  בסטטו

יפרח:  כתב  באוגוסט,   8 ב־
"יש כאלה שרושמים: 'יאללה 
איטליה עשרה ימים...'. אבל 
תחשבו רגע!!! מה גלעד שליט 
היה צריך לרשום?? שבוי? לא 
יודע מתי חוזר הביתה? ...........
חברה!! ג־ל־ע־ד־ש־ל־י־ט עדיין 
חיי!!!!!!!!!! לא מאבדים תקווה! 

ובכל יום מתפללים לאלוקים 
בריא  הביתה  אותו  שיחזיר 
ו  לב  יש לכם  אם  ושלםםם!! 
לכם,  חשוב  שליט  ....גלעד 
הזה  הסטטוס  את  תעתיקו 
ותעשו לייק... כי גלעעעעד 

עדיייין חי :-(”.
ליאור נוביק
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אורלי נעים, אבירם זינו

בכותל המערבי בירושלים נערכה 
אמש עצרת תפילה המונית לשובם 
של אייל יפרח, גיל�עד שער ונפתלי 
פרנקל - שלושת הנערים שנחטפו 

בגוש עציון ביום חמישי בלילה.
זה לצד זה עמדו ברחבת הכותל 
חילונים  איש.  אלף  מ�20  יותר 
לצד דתיים, חרדים לצד לוחמים 
עטויי כיפות סרוגות, תיירים לצד 
ישראלים ששורשיהם נטועים עמוק 
כולם  ובפי  הזאת.  הקשה  באדמה 
תחינה אחת: אנא, השב את הבנים 

הביתה.
קיר האבן, כך נראה, זכה אמש 
שוב לכינוי "כותל הדמעות". כל 
פרק תהילים גרם לבכי וזעקות שבר 
נשמעו מכל עבר. "בבקשה, תחזיר את 
הבנים הביתה. יותר מזה לא נבקש", 

זעקה אחת המתפללות.
השופרות הרעידו לבבות, והקהל 
כולו קיווה שקולם יגיע השמיימה. עם 
תום התפילה נשמע לפתע קול אחר 

ברחבת הכותל. קול שבור, עייף, אבל 
מלא באמונה. היה זה אסף, אחיו של 
אחד החטופים, אייל יפרח, שהקריא  
פסוק אחר פסוק והקהל אחריו, בבכי 

גדול, בהזדהות. 
"ברגעים האלה, כשכל המחלוקות 
נותרו מחוץ לרחבת הכותל, ועשרות 
אלפים מאוחדים יחד בתחינה אחת, 

השעות נוקפות וחוסר הוודאות קשה לכולנו. 
אנחנו לא מכירים אישית את הילדים שנחטפו, 
אבל שומעים אותם כל ערב מתחת לחלון. 
אותם ואת החברים שלהם. אנחנו גרים ממש צמוד 
לחדרי תלמידי כיתה י"א של הישיבה התיכונית מקור 
חיים שבקיבוץ כפר עציון. כשקנינו את הבית הזהירו 
אותנו שיהיה רעש מהפנימייה ושאולי לא כדאי לגור 
כל כך קרוב לעשרות בני טיפש�עשרה נלהבים. אבל 
אני דווקא אוהבת את שמחת החיים של החבר'ה שגרים 

לידנו, את קולות המטקות או הניגון בגיטרה. 
ביום שישי, אחרי שעות של דאגה ואמירת תהילים, 
כשהגיעה גם אלינו ההודעה המפוברקת על שחרורם, 
קפצנו משמחה. כבר אמרנו שנקנה לכולם פיצות 
כשיחזרו. מהר מאוד הבנו שזה לא נכון. בתי בת ה�9 
ישבה בפנים נפולות ואמרה שחבל שאין במציאות את 
הדמות שהיא אוהבת מסדרת טלוויזיה: חיית קסמים 
שמוצאת אנשים בזכות הריח. בן ה�13 אמר שהוא לא 

מסוגל לאכול ולשמוע מוזיקה. "גם אני", עניתי.
במוצאי שבת נכנסנו לאתרי החדשות ולא האמנתי 
למה שקראתי. לצד אלה שהתפללו לשלומם, כל 
כך הרבה שנאה הופנתה להורי התלמידים ולילדים 
עצמם, כאילו שלא היו חטיפות במרכז הארץ, בצפונה 

או בדרומה. כאילו שהורים ששלחו את ילדיהם לנסוע 
באוטובוסים בתל אביב בימי האינתיפאדה היו הורים 

לא אחראיים. 
הילדים שנחטפו עמדו 50 מטר משער הקיבוץ. 
צריך להבין, באזור יהודה ושומרון התחבורה הציבורית 
דלילה עד לא קיימת. תרבות הטרמפים התפחתה שם 
מפני שהאוטובוסים כמעט ולא מגיעים. אז נכון שצריך 
להשתדל להימנע, להזהיר ולהקפיד על כללי בטיחות, 
אבל להאשים את הילדים בחטיפה של עצמם זה דבר 

בזוי, בערך כמו להאשים נערה באונס שלה. 
ולהיבט הלאומי: כששני ילדים בני 16 ונער בן 19 
נחטפים, מדובר בפיגוע טרור אסטרטגי נגד מדינת 
ישראל. המחבלים שתכננו את המעשה ידעו היטב 
שנערים נוסעים בטרמפים בכבישי גוש עציון. הם 
לא חטפו חייל במדים, חטיפה שאולי תיחשב "בתוך 
כללי המשחק" שבין מדינה לארגון טרור. הם הלכו על 
ילדים מלכתחילה. ישראל צריכה להגיב כמו שמגיבים 
לפיגוע כזה, כולל סגר על כל יהודה ושומרון. אין 

יוצא ואין בא עד שהנערים חוזרים. 
בזמן שאני כותבת, חזרו תלמידי הישיבה מחופשת 
השבת. על הבגרויות שהעסיקו אותם עד יום שישי 
כבר אף אחד לא חושב, הם נמצאים יחד בבית המדרש 
ומתפללים על חבריהם בתפילה שקורעת את הלב 
ואני מקווה שגם את שערי השמיים. "אנא בכוח גדולת 

ימינך תתיר צרורה”.

כ־20 אלף איש השתתפו אמש בעצרת תפילה המונית ברחבת 
הכותל לשובם של החטופים # "בבקשה, תחזיר את הבנים 

הביתה. יותר מזה לא נבקש", זעקה אחת המתפללות # מוקדם 
יותר הגיעו מאות לישיבת מקור חיים, שבה למדו שניים 

מהנערים, ונשאו תפילה לשלומם של השלושה

מתפללים 
לשלומם

להאשים את הילדים 
בחטיפה של עצמם זה דבר 

בזוי, בערך כמו להאשים 
נערה באונס שלה

ליבנו עם 
המשפחות, וכולנו 
עומדים בתפילה 

לשחרורם 
והצלחתם של 

נפתלי, גלעד ואייל 
תלמידינו

שרה ב"ק

הילדים של 
כולנו

שובו אחים
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התפילה בכותל, אמש. חילונים לצד דתיים, חרדים לצד לוחמים, תיירים לצד ישראלים // צילומים: מרים אלסטר, יונתן זינדל, פלאש 90

היא  הזו  שהעוצמה  לכולם  ברור 
המחברת את העם ברגעי אסון", אמר 

אחד המתפללים.
מדי פעם הגניבו המתפללים מבט 
אל הסלולרי, מקווים לגלות שאולי 
תפילותיהם כבר נענו. שזעקת הצער 
והכאב תהפוך ברגע אחד לשמחה 

שאין לה גבול. 

מוקדם יותר אתמול הגיעו מאות 
מתפללים לישיבת מקור חיים בכפר 
עציון, שבה למדו גיל־עד שער ונפתלי 
פרנקל, לשאת תפילה לשובם בשלום 

של שלושת הנערים החטופים.
התפילות הזכירו במעט את אותן 
תפילות שהיו בפינוי בית הכנסת 
בנווה דקלים, וגם הן כללו את שיר 
המעלות ופרקי תהילים. בכניסה 
לבית הכנסת ניתן היה לראות את 
אחד הילדים, עטוף בתפילין, ממרר 
למקום  הצעירים שהגיעו  בבכי. 
נראו נרגשים מאוד. אחד מהם אמר 
ל"מעריב־השבוע": "כל התלמידים 
של  השכבה  בני  ובטח  בישיבה, 

הנעדרים, מתפללים לשובם".
רב הישיבה דוד רבינוביץ' אמר: 
"עלינו לקבל על עצמנו את אחדות 
ישראל ואת אהבת ישראל, שייתנו 
לנו את הכוח, כוח של תפילת הרבים, 

שתחזיר את ילדינו".
הרב סיפר על נס גלוי, שבו חזה 
בחודשים האחרונים, כאשר הוביל 
את שני ילדי משפחת גרוס, מיכאל 
ויצחק, שליבם חדל לפעול בעקבות 

לבית  הדברה,  לחומר  חשיפה 
החולים שניידר בפתח תקווה. בזכות 
התפילה, לדבריו, השניים החלימו. 
הרב ציין כי בכוח התפילה נשיב 

גם את שלושת הנעדרים.
גם הרב הצבאי הראשי רפי פרץ 
לקח חלק בתפילה. פרץ אמר: "עם 
ישראל חזק, הישיבה חזקה. שום דבר 

לא ישבור אותנו".
עם  ליבנו  זו  קשה  "בשעה 
המשפחות היקרות, וכולנו עומדים 
בתפילה לשחרורם ולהצלתם של 
נפתלי, גלעד ואייל תלמידינו - 
ילדינו היקרים", אמר ראש מנהל 
החינוך הדתי, ד"ר אברהם ליפשיץ. 
"אנו קוראים לכולם להצטרף היום 
לתפילתם של תינוקות של בית רבן, 

ואל כביר לא ימאס תפילת רבים".
הרב הראשי לישראל דוד לאו, 
אמר  בתפילה,  הוא  גם  שהשתתף 
אתמול כי "כולנו דואגים, מתפללים 
וחושבים על החטופים, אך עלינו 
לעשות מעשה משותף של אחדות 
ושל ערבות הדדית, הכוח של תפילת 

רבים הוא עצום".

עלינו לקבל על 
עצמנו את אחדות 
ישראל ואת אהבת 
ישראל, שייתנו לנו 
את הכוח, כוח של 

תפילת הרבים, 
שתחזיר את ילדינו

התפילה בישיבת מקור חיים. 
כולנו דואגים, מתפללים 

וחושבים על החטופים 



שובו אחים

גלי מרקוביץ�סלוצקר,
אריק בנדר

תגובות נזעמות בימין הקיצוני 
להחלטה לאפשר לאמינה עבאס 
יושב  של  רעייתו  מאזן),  (אום 
אבו  הפלסטינית  הרשות  ראש 
החולים  בבית  להתאשפז  מאזן, 
אסותא ברמת אביב בעיצומם של 
החיפושים אחרי הנערים החטופים.

גורמים רשמיים בבית החולים 
מסרו אתמול ל"מעריב השבוע" כי 
רעייתו של אבו מאזן עברה במהלך 
סוף השבוע ניתוח ברגלה, תחת מעטה 
חשאיות, ושוחררה אתמול מאשפוז. 
במחלקה  אושפזה  היו"ר  אשת 
הנוירוכירורגית במגדל בית החולים 
ומחוץ לחדרה הוצבו שומרים במשך 
24 שעות ביממה. זהותה נשמרה בסוד 
ואפילו מטופלים אחרים במחלקה לא 

ידעו מי היא.
ח"כ לשעבר ד�ר מיכאל בן ארי 
(עוצמה לישראל) אמר: "הרחמנות 
שלנו על האויבים שלנו מלמדת אותם 

כמה אנחנו טיפשים. בשעה שנערים 
נחטפים לחושך וצלמוות, אשתו של 
רועה הרוצחים מקבלת טיפול מסור 

אצלנו בבית".
לדבריו, "ראש הממשלה לא היה 
מעז לשלוח את אשתו לטיפול בעזה. 
"רק הטרוריסט אבו מאזן, האחראי 
לחטיפה לשיטתו של נתניהו, בטוח 
שאשתו תקבל כאן טיפול מועדף 
השמור לטרוריסטים ובני ביתם", 

אמר.

"נפלנו על הראש"
פעיל הימין הקיצוני איתמר בן 
גביר אמר באותו עניין: "ממשלת 
ישראל נפלה על הראש. בערב רואים 
באבו מאזן אחראי לחטיפה, וביום 
מפנקים ומטפלים באשתו. רק ישראל 
יכולה להתנהל בצורה כה פראיירית".
ואילו יושבת ראש סיעת הבית 
היהודי, ח''כ איילת שקד, אמרה: "זה 
בדיוק ההבדל בינינו לביניהם. יש מי 
שמחלק סוכריות כשחוטפים ילדים, 

ויש מי שמטפל באויב".

לעומתם אמרה יהודית כצובר, 
מראשות תנועת "נשים בירוק": ''זה 
הזוי, אבל זה מראה עד כמה העם 
שלנו מוסרי והומאני לעומת אויבינו 

האכזריים".
מבית החולים נמסר: "אסותא איננה 
נוהגת להתייחס לדבר הימצאותם של 
חולים הבאים בשעריה או לטיפולים 

שעברו, מתוך תפיסה של שמירה על 
פרטיות המטופל. על כן לא נוכל 
לאשש או להכחיש כל מידע בקשר 

למטופלת".

בעיצומם של החיפושים אחר החטופים, עברה אמינה עבאס בסוף 
השבוע ניתוח ברגלה בבית החולים בתל אביב # איתמר בן גביר: 

"רק ישראל יכולה להתנהל בצורה כה פראיירית" # אסותא: 
"בגלל שמירה על פרטיות המטופל, לא נוכל לאשר או להכחיש"

בימין הקיצוני 
זועמים על אשפוז 

רעיית אבו מאזן 
באסותא

  יום ב | יח בסיון תשע״ד | 1016.6.2014

  יום ב | יח בסיון תשע״ד | 16.6.2014

אבו מאזן ורעייתו. �זה מראה עד כמה העם שלנו מוסרי� // צילום: רויטרס

בית החולים אסותא. �לא נוהגים להתייחס להימצאותם של חולים� // צילום: אסף קליגר
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 הסיקור במזרח התיכון

ביומיים איחור: 
החטיפה מסוקרת 

בתקשורת העולמית

 בתקשורת האיראנית החליטו להפוך
את הנערים ל"חיילים חטופים"

חיים איסרוביץ

כלי התקשורת בעולם הקדישו אתמול מקום נרחב 
יותר לפרשת חטיפתם של שלושת הנערים הישראלים, 
כאשר במרכז הסיקור עמדו מבצע המעצרים הנרחב 
שביצעו כוחות הביטחון בקרב פעילי החמאס בגדה 

המערבית והטלת האחריות על הארגון.
אחרי שבסוף השבוע נדחקה החטיפה לשולי החדשות, 
כאשר ההתפתחויות בעיראק והמונדיאל בברזיל תפסו את 
הכותרות הראשיות, השתנתה אתמול המגמה והעיתונים 
דיווחו בפירוט על ההתפתחויות בעקבות החטיפה, ובעיקר 
על דבריו של ראש הממשלה בנימין נתניהו כי חמאס הוא 

שמחזיק בשלושת הצעירים.
רשת CNN הציבה את הידיעה בכותרת הראשית עם 
הכיתוב "ראש הממשלה הישראלי מאשים את חמאס 
בחטיפת הנערים". בידיעה נאמר כי הפריסה הצבאית 
הנרחבת לצורך איתור החטופים וההערכה המהירה כי אכן 
היה מדובר בחטיפה הן "השתקפות של המתיחויות שקיימות 
בין המתיישבים היהודים והפלסטינים בגדה המערבית". 
"ההתרחבות של ההתנחלויות היהודיות בגדה המערבית 

 .CNNהייתה נקודת מתיחות מתמשכת באזור", אמרו ב־
כותרת ה־BBC הייתה "ישראל מאשימה את חמאס 
בחטיפת הנערים הנעדרים". הידיעה כוללת פרשנות 
של כתב הרשת בירושלים, קוונטין סאמרוויל, שהדגיש 
כי "החשש הוא שאם הנערים לא יימצאו, המצב עלול 
להידרדר משמעותית. ישראל אומרת שכוחותיה בכוננות 
'לכל תסריט אפשרי'. הפלסטינים אומרים כי מדובר בעונש 

קולקטיבי". 
"הגרדיאן" הבריטי, שידוע בביקורתו כלפי ישראל, כתב 
בכותרת הידיעה כי "ישראל עצרה עשרות בגדה המערבית 
בשעה שגובר החשש לגורלם של הנערים הנעדרים. 
ההיעלמות מגיעה לנוכח מתיחות גוברת באופן קיצוני בין 
הפלסטינים לבין הישראלים אחרי קריסת שיחות השלום 
באפריל והקמתה של ממשלת אחדות פלסטינית שנתמכת 
על ידי הקבוצה האסלאמית חמאס, שנחשבת לארגון טרור 

על ידי ישראל והמערב", נאמר בידיעה. 

חיים איסרוביץ

כלי התקשורת במזרח התיכון, בדומה 
לא  העולם,  בשאר  התקשורת  לאמצעי 
מקדישים את הכותרות הראשיות לפרשת 
חטיפתם של שלושת הנערים הישראלים, 
אלא מתמקדים במתרחש בעיראק ובסוריה. 
עוסקים  הפרשה  על  הדיווחים  עיקר 
בהאשמות נגד חמאס ובפעילות הביטחונית 

הישראלית. 
היומון הערבי "א־שרק אל־אווסט" ציין 
בכותרתו כי "ישראל העבירה כוחות מיוחדים 
וצנחנים לגדה המערבית בחיפוש אחרי שלושת 
החטופים", כאשר הכותרת התייחסה גם לסגר 

המעברים  ולסגירת  וסביבתה  חברון  על 
לרצועת עזה. בדיווח נאמר כי "הרשויות 
הישראליות מעריכות כי החיפושים יימשכו 
ימים אחדים לפני שיושגו תוצאות", וכי ההנחה 
הישראלית היא "שאי אפשר להסתתר זמן רב 
בגדה המערבית תחת שליטה ישראלית ישירה, 

בניגוד למצב ברצועת עזה". 
היומון הלבנוני "אל־אחבאר" דיווח בכותרתו 
כי "האויב הישראלי מאשים את חמאס בחטיפת 

שלושת הישראלים ועצר 80 פלסטינים". 
כלי התקשורת במצרים לא הקדישו מקום 
נרחב לחטיפה, ומרבית הדיווחים על הפרשה 
הזרות  הידיעות  סוכנויות  על  מסתמכים 
ומפרטים באופן ענייני את ההתפתחויות 
בשטח, אך אינם מתעלמים מהעובדה שתנועת 

חמאס מוגדרת ארגון טרור והייתה מעורבת 
בחטיפת ישראלים גם בעבר. 

לא התעלמה  האיראנית  גם התקשורת 
מהחטיפה. סוכנות הידיעות "פארס" ציינה 
כי "הכיבוש עצר עשרות פלסטינים בגדה", 
בחמאס  מאוד  בכירים  גורמים  מרביתם 
אינו  הדיווח  אולם  האסלאמי,  ובג'יהאד 
מתייחס לשלושת החטופים כנערים אלא קובע 

"החיילים החטופים". 
הדיווח של רשת הטלוויזיה האיראנית 
"פארס טי־וי", שפירט את דבריו של ראש 
הממשלה בנימין נתניהו לתקשורת, כלל גם 
את הערכתו של כתב הרשת ברמאללה, שטען 
כי "למשטר הישראלי אין מושג קלוש היכן 

"אל־אחבאר". ״ישראל מאשימה את חמאס״המתנחלים הנעדרים עשויים להיות". 
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אבירם זינו, אלון חכמון

בית המשפט העליון בירושלים 
ראש  של  בעניינו  היום  ידון 
ד  ו ה א  , ר ב ע ש ל ה  ל ש מ מ ה
אולמרט. הדיון ייערך במסגרת 
הערעור על זיכויו של אולמרט 
בפרשת טלנסקי )מעטפות הכסף( 

וראשונטורס.
מבית  מבקשת  הפרקליטות 
לבית  להורות  העליון  המשפט 
ראיות  לגבות  המחוזי  המשפט 
חדשות בפרשות אלה משולה זקן, 
ראש לשכתו של אולמרט לשעבר, 
על רקע הסדר הטיעון שנחתם 
עמה בתיק הולילנד, ושכתוצאה 
ממנו תרצה זקן עונש מופחת של 

11 חודשים.

הגיש  האחרון  חמישי  ביום 
אולמרט את תגובתו באמצעות 
עורכי דינו רועי בלכר, אלי זהר 
כי  נכתב  שם  צור,  תל  ונבות 
"הפרקליטות דחקה את עיקרון 
סופיות הדיון לקרן זווית, והותירה 
אותו שם שקט ומבויש". עוד טענו 
הממשלה  ראש  של  פרקליטיו 
הגשת  של  במסווה  כי  לשעבר 
הקלטות מטעמה של שולה זקן, 
לכאורה  מנסה  אולמרט  שבהן 
בפרשת  משפט  הליכי  לשבש 
הפרקליטות  מבקשת  הולילנד, 

להגיש מכלול ראיות.
עורכי דינו של אולמרט טוענים 
הראיות  להגשת  במקביל  כי 
החדשות, על זקן להעיד בצמוד 
לרישומי היומן שלה. זקן, כזכור, 
סירבה להעיד במסגרת פרשות 

באמצעות  טוען  אולמרט  אלו. 
סנגוריו כי למעשה, אין כאן ראיות 
חדשות: "היומנים עמדו לרשות 
הפרקליטות למן פתיחת ההליך, 
והיא קיבלה בזמן אמת החלטה 
שיובילו  הליכים  לנקוט  שלא 
להעדתה של זקן, והעדיפה לבקש 
מבית המשפט המחוזי בירושלים 
לקבל את היומנים כחריג לעדות 

מפי השמועה". עורכי דינו של 
אולמרט הוסיפו כי "משנדחתה 
הפרקליטות  מנסה  בקשתה, 
כ'ראיות  היומנים  את  להכשיר 
'מקצה  לבצע  ובכך  חדשות', 
שיפורים', תוך שהיא נתלית לשם 
כך בקלטות, שדבר קיומן הובא 

לידיעתה רק לאחרונה".
הדיון מגיע כשנה וחצי לאחר 

הדיון האחרון בערעור שהגישה 
ולאחר שלפני כחודש  המדינה, 
וחצי הגישה הפרקליטות בקשה 
שיורה  העליון  המשפט  לבית 
למחוזי בירושלים לגבות ראיות 
חדשות ביחס לפרשת טלנסקי, 
עם החתימה על הסדר הטיעון עם 
זקן, שכלל ראיות, הקלטות, ואת 

עדותה.

בית המשפט העליון יקיים היום דיון 
בבקשת הפרקליטות להורות לבית 

המשפט המחוזי לגבות ראיות חדשות 
משולה זקן # אולמרט: "הפרקליטות 

 דחקה את עיקרון סופיות הדיון
לקרן זווית"

בני הזוג עומתו עם הודעות הטקסט והשיחות הרבות שניהלו רונית אשכנזי ובועז הרפז # 
המשטרה: אשכנזי צפוי להתייצב לחקירות נוספות

אולמרט: אין לפרקליטות 
ראיות חדשות

אולמרט. "היומנים עמדו לרשות הפרקליטות מפתיחת ההליך" // צילום: יותם רונן, פלאש 90

אשכנזי ורעייתו רונית. "מקווה שהחקירה תהיה ממצה" 

בפעם השנייה: אשכנזי ורעייתו נחקרו ביאח"ה

אבירם זינו

הרמטכ"ל לשעבר, רא"ל במיל' 
גבי אשכנזי, ורעייתו רונית נחקרו 
אמש באזהרה במשך כעשר שעות 
בפרשת הרפז ביחידה הארצית 
לחקירות הונאה )יאח"ה( שבלהב 

433 במשטרה.
כזכור, חשוד בהפרת  אשכנזי, 
אמונים, שיבוש הליכי חקירה ומסירת 
מידע לגורם בלתי מוסמך. רעייתו 

חשודה בשיבוש הליכי חקירה.
ביום חמישי נחקר אשכנזי במשך 
כ־11 שעות, ובחקירה אתמול עומתו 
בני הזוג עם מידעים שונים של 
המשטרה שנאספו לאורך שנותיו של 
אשכנזי כראש המטה הכללי. החקירה 
נגעה בין היתר ליחסיה, להודעות 
הטקסט הרבות ולשיחותיה של רונית 
אשכנזי עם סא"ל במיל' בועז הרפז, 

שחשוד בזיוף "מסמך הרפז" בשנת 
2010 – מסמך המכיל הנחיות לבניית 
תדמית חיובית למועמד דאז לכהונת 
הרמטכ"ל, אלוף יואב גלנט, תוך 
הכפשת אחרים. זאת, במטרה דווקא 
להבאיש את ריחו של גלנט, מועמדו 
אז, אהוד ברק,  של שר הביטחון 
שיחסיו עם אשכנזי עלו על שרטון. 
פעמים  להיחקר  צפוי  אשכנזי 
נוספות וגורמים המצויים בחקירה 
שכל  העובדה  לאור  כי  מספרים 
השיחות של אשכנזי הוקלטו מתוקף 
תפקידו, למשטרה חומר רב עמו 
עליה לעמת את הרמטכ"ל לשעבר.

כזכור, הסתעפה  פרשת הרפז, 
והלכה על רקע הסכסוך שנתגלע 
בין שני מחנות יריבים, זה של ברק 
וזה של אשכנזי. משם עלה חשד 
לפרשות רבות נוספות שבימים אלה 
נבדקות ונחקרות, ביניהן חקירותיו 
של הפרקליט הצבאי הראשי לשעבר 

אביחי  בהווה,  הממשלה  ומזכיר 
מנדלבליט, שהמידע על מסמך הרפז 

הועבר לו מלשכת אשכנזי.
אשכנזי, באמצעות יועץ התקשורת 
שלו, איתי בן חורין ממשרד בן חורין 
אלכסנדרוביץ',  חזר על הודעתו 
גבי  מיל'  "רא"ל  לפיה  הקודמת 
אשכנזי שבע רצון מכך שלאחר זמן 
רב, התאפשר לו למסור את הצד שלו 
בפרשה. יש לאשכנזי הרבה מה לומר 
בנושאי החקירה, ולכן חקירתו לא 

הסתיימה והיא תימשך בקרוב.
"אשכנזי אמר לחוקריו כי הוא 
ממצה  תהיה  שהחקירה  מקווה 
ותכלול בדיקה מלאה של התנהלותו 
של שר הביטחון וניסיונותיו לפגוע 
ברמטכ"ל, למרות הקושי שנובע 
מהיעלמות הקלטות בלשכתו. מעבר 
לכך, רא"ל מיל' אשכנזי לא יתייחס 
לחקירה  כבוד,  מתוך  זה,  בשלב 

המתנהלת".

פרשת טלנסקי
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יובל בגנו 

נשיא המדינה שמעון פרס ושר הביטחון 
משה )בוגי( יעלון העניקו אתמול את פרס 
זוכים,  ל־24  ביטחון ישראל היוקרתי 
בטקס שנערך בבית הנשיא בירושלים זו 

השנה ה־57. 
הפרסים הוענקו לבעלי התפקידים עבור 
להגברת  שתרמו  ופעילויות  פרויקטים 
עוצמתה  על  ולשמירה  המדינה  ביטחון 
ויתרונה בשדה הקרב, הן בהיבט הטכנולוגי 

והן בהיבט המבצעי.
בטקס שבו השתתפו גם מנכ"ל משרד 

הביטחון והרמטכ"ל, אמר הנשיא פרס: "משחר 
ימיה ישראל מתמודדת עם טרור ברוטלי 
צמא דם ומחלל צלם אנוש. במלחמה בטרור 
אין מקום לפשרות ולא תהיינה פשרות". 
והוסיף:  בהמשך דבריו בירך את הזוכים 
"מדינת ישראל אינה יודעת עד כמה היא בת 
מזל שיש לה אתכם. בזכותכם יש לנו כלים 
מתוחכמים ומשוכללים, שרבים הם ייחודיים 

בעולם, לחיזוק ביטחונה של ישראל".
שר הביטחון נשא אף הוא דברים באירוע 
ואמר לזוכים: "מדי שנה אנו נפעמים מכם, 
אנשי ונשות הסוד והסתר. בכל שנה אתם 
כובשים פסגה נוספת, מגביהים עוף ומאפשרים 

לאזרחי ישראל להמשיך בשגרת חייהם".

פרס ביטחון ישראל: 
"במלחמה בטרור אין 

מקום לפשרות" 

פרס )במרכז(. "מדינת ישראל בת מזל שיש לה אתכם" // צילום: אלון בסון, פלאש 90

גיבורים עלומים
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אלון חכמון

מתוגברים  משטרה  כוחות 
28 בתים של  פשטו אתמול על 
גורמי פשיעה בפתח תקוה ועצרו 
אמצעי  באחזקת  חשודים   24
שבה  בפעולה  וסמים.  לחימה 
השתתפו גם לוחמי יס"מ שרון 
ולוחמי מג"ב מרכז, נתפסו אמצעי 
לחימה שונים וכן סמים בכמויות 
שקלים  אלפי  ומאות  מסחריות 
במזומן. כמו כן נמצאו רכוש גנוב 
וציוד ששימש, לכאורה, לביצוע 

עבירות רכוש.
סמויה  למבצע קדמה פעילות 
וממושכת, שניהלו שוטרי משטרת 
פתח תקוה ובלשיה, בשיתוף עם 
מנהלת תיאום פעולות האכיפה, 
במסגרת המאבק נגד גורמי פשיעה 
בעיר, בעקבות ריבוי המקרים שבהם 
בתחומה,  חבלה  מטעני  הופעלו 
לרבות נגד נבחרי ציבור. בפעולה 
נאספו ראיות וממצאים המעלים 
חשד סביר למעורבותם של אותם 
גורמים בעבירות של פשיעה חמורה.
המבצע יצא לדרך אתמול לפנות 

בוקר: קרוב ל־100 שוטרים התאספו 
בתחנת המשטרה, ולאחר שקיבלו 
תדרוך מפורט ממפקד התחנה, הם 
חולקו לצוותים ויצאו לפשוט על 

בתי החשודים, עוד לפני הזריחה.
נתפסו  החיפושים  במהלך 
שלושה אקדחים, רובה ועליו כוונת 
טלסקופית, סמים מסוג מריחואנה, 
נייס גאי וקוקאין בכמויות מסחריות, 
מאות אלפי שקלים, עשרות אלפי 
וכן  אירו  דולרים, עשרות אלפי 
המחאות רבות שהוסלקו במקומות 
חשש  או  ידיעה  בשל  מסתור, 

שהמשטרה תשים עליהם יד. 
כמו כן, בבתיהם של החשודים 
כגנוב,  החשוד  רב  רכוש  נמצא 
למוצרי  לחנויות  מהתפרצויות 
חשמל ולבתי מרקחת בעיר. בסיום 
החיפושים הוחרם הרכוש שנתפס 
ו־24 חשודים נעצרו לחקירה בתחנה.
מפקד תחנת פתח תקוה, סנ"צ 
טל פיקרביץ, אמר בתום המבצע: 
בכל  תשתמש  ישראל  "משטרת 
האמצעים העומדים לרשותה, כדי 
החוק,  פורעי  את  לדין  להעמיד 
והכל למען איכות חייהם של תושבי 

העיר".

במבצע רחב היקף, בהשתתפות כוחות 
גדולים של משטרה ולוחמי מג"ב, 

נערכו חיפושים ב־28 בתים ברחבי 
העיר # כמו כן נמצאו מאות אלפי 

שקלים, המחאות ורכוש גנוב

המשטרה פשטה על עשרות בתים, 
עצרה 24 חשודים ותפסה נשק וסמים 

 הרצח במושב ישרש

שוטר מציג סם מסוג מריחואנה שנתפס בפשיטה // צילום: דוברות משטרת ישראל

הבית לפני ההריסה. "לא רוצים שיישאר זכר לזוועה" // צילום: אבשלום ששון

משפחת האב החשוד ברצח שני ילדיו הרסה את ביתו
בני משפחתו של החשוד ברצח 
12( ביום  10 ובת  שני ילדיו )בן 
אתמול  הגיעו  שעבר,  חמישי 
ליחידת הדיור במושב ישרש שבה 
התגורר האב ושבה בוצע הרצח, 
ובאמצעות טרקטורים שהזמינו 
מבעוד מועד, הרסו את המבנה עד 

היסוד. 
המעשה לא תואם עם המשטרה או 
עם מועצת היישוב. "המטרה שלנו 
הזאת  הזוועה  מכל  להתנתק  היא 
עד הסוף, אנחנו לא רוצים שיישאר 
ממנה כל זכר", הבהירו בני המשפחה 

לשכנים במושב.
בתוך כך, חוקרי היחידה המרכזית 
של מרחב שפלה במשטרה סיימו את 

הבדיקות בגופותיהם של הילדים 
שדרש  המעבדה  בדיקות  את  וכן 
המכון לרפואה משפטית. בעקבות 
מחזקתה  הגופות  שוחררו  זאת 
לטיפול  והועברו  המשטרה  של 
מרכז רקמן, המייצג את אמם של 
באוהיו  המתגוררת  הקורבנות, 
שבארצות הברית, לשם יוטסו כבר 

הבוקר.
כזכור, על פי החשד, האב רצח את 
ילדיו כדי לנקום בבת זוגו לשעבר, 
על רקע פרידתם ובשל העובדה שלא 
התאפשר לו לראות את ילדיו יותר 
מפעמיים בשנה. מעצרו של החשוד 

הוארך עד יום חמישי הקרוב.
אלון חכמון

פתח תקוה: מאבק בפשע המאורגן
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נועם אמיר

למען כדור הארץ: במסגרת יום 
הסביבה הבינלאומי שיצוין מחר 
בכנסת, ייערך במשכן טקס הענקת 
פרסי הגלובוס הירוק, האוסקר 
הסביבתי של ישראל, המתקיים 
זו השנה ה־11 ברציפות. בפרס 
פרויקט  השנה  זוכה  המרכזי 
המטרונית, התחבורה הציבורית 
המתקדמת של מטרופולין חיפה, 
 - חדשה  בקטגוריה  שנבחר 

"תחבורה בת־קיימא". 
הוא  הירוק  הגלובוס  טקס 
האירוע השנתי המרכזי של ארגוני 
הסביבה בישראל, בהובלת ארגון 
הגג "חיים וסביבה", שבו חברים 
כ־130 ארגונים מכל רחבי הארץ. 
הוקרה  אותות  מוענקים  בטקס 
ל־11 זוכים על מצוינות בפעילות 
אחד  וגלובוס  הסביבה,  למען 
שחור, המהווה אות קלון לגורם 
המסכן או פוגע בסביבה,  שניתן 
השנה לחטיבה להתיישבות של 
הציונית, שמקדמת  ההסתדרות 
הקמת 20 יישובים בנגב ובגליל. 
לדברי הירוקים, "הדחיפה להקמת 

יישובים חדשים דווקא במקומות 
שבהם יש יישובים קיימים הזקוקים 
לחיזוק ולתמיכה, פוגעת באינטרס 
הציבורי וקוטעת את רצף השטחים 

הפתוחים".
לרגל הזכייה, ציין שר התחבורה 
והבטיחות בדרכים, ישראל כץ, 
כי "מטרופולין חיפה הוא הראשון 
מערכת  מופעלת  שבו  בארץ 
מתקדמת,  ציבורית  תחבורה 
המשלבת תדמית ייחודית ורמת 
שירות גבוהה מהמקובל בתחבורה 

הציבורית". 
המטרונית – מערכת תחבורה 
אוטובוסים,  מבוססת  ציבורית 
מהירה ועתירת נוסעים - החלה 
באמצעות   ,2013 בשנת  לפעול 
רב  משודרגים,  אוטובוסים 
מפרקיים, מרובי קיבולת ונמוכי 
רכבת  המדמה  בעיצוב  רצפה, 
קלה. המערך כולל 90 מטרוניות 
בעלות מנועים ידידותיים לסביבה, 
בשלושה קווים באורך כולל של 
ערי  את  המחברים  ק"מ,  כ־40 

המפרץ וחיפה. 
זכיית  על  ההודעה  בעקבות 
המטרונית בגלובוס הירוק אמר 
יהב:  יונה  חיפה,  עיריית  ראש 

"הזכייה של המטרונית בגלובוס 
הירוק מחזקת ומכבדת אותנו. אני 
מרשה ואף ממליץ לערים אחרות 
התחבורה  מודל  את  להעתיק 
הציבורית הטוב ביותר בישראל". 

טקס הגלובוס הירוק מתקיים 
הסביבה  יום  במסגרת  השנה 
הבינלאומי בכנסת, הכולל שורה 
ארוכה של אירועים ופעילויות. 
בין היתר ייערכו בוועדות הכנסת 

ליבה  בנושאי  דיונים  השונות 
המעסיקים את התנועה הסביבתית 
בישראל, ויתקיים דיון במליאה 
לסדר  ובהצעות  חוק  בהצעות 
פעילים  מאות  סביבה.  בנושאי 
מעשרות ארגונים סביבתיים מכל 
רחבי הארץ צפויים לקחת חלק 
בצביעת מסדרונות הכנסת בירוק 
ולהשתתף בטקס הענקת הגלובוס 

הירוק.

בטקס שייערך מחר במסגרת יום הסביבה 
בכנסת, יוענקו אותות הוקרה ל־11 ארגונים 

ירוקים שהצטיינו השנה בשמירה על כדור 
הארץ # גלובוס שחור יוענק לחטיבת 
ההתיישבות של ההסתדרות הציונית 

פרויקט המטרונית - זוכה 
פרס הגלובוס הירוק 

 עשן מסוכן

השריפה בחיפה. ילדים ואוכלוסיות רגישות הוזהרו // צילום: דוברות שירותי כבאות חוף

שריפה במפרץ חיפה גרמה לזיהום אוויר חמור
המשרד להגנת הסביבה הודיע 
אתמול על זיהום אוויר חריג באזור 
נשר וקיבוץ יגור, בשל שריפה 
שבוערת מיום שישי בלילה בסמוך 

למתקן טיהור שפכים בחיפה. 
מהמשרד נמסר כי לאוויר נפלטו 
חלקיקים  ובהם  שונים,  מזהמים 
העוברים בדרכי הנשימה ועלולים 
על  וריאה.  לב  למחלות  לגרום 
ילדים  על  המשרד,  המלצת  פי 
להימנע  רגישות  ואוכלוסיות 
כן  גופנית בחוץ. כמו  מפעילות 
הועברה המלצה למשרד החינוך, 
לבטל את שיעורי הספורט בבתי 

הספר באזור.

במחוז  הכבאות  שירותי  דובר 
חוף, אורי צ'יבוטרו, מסר: "מדובר 
וגזם  פסולת  מערומי  בשריפת 

שנפרשת על שטח נרחב, כ־30 דונם 
של ערימות גזם, פסולת וקוצים 
אשר ממוקמות בשטח פתוח בסמוך 

למכון לטיהור שפכים במפרץ".
השריפה נראתה אתמול היטב 
בשמי הקריות. בעירת המערומים 
לוותה בקרינת חום חזקה במיוחד, 
את  לתחום  עמלו  האש  ולוחמי 
היקפה ולמנוע את המשך התפשטות 

השריפה. 
נועם אמיר

הכדור בידיים שלהם
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יהב: "אני מרשה 
וממליץ לערים 

אחרות להעתיק 
את מודל התחבורה 

הציבורית הטוב 
בישראל"

המטרונית. "רמת שירות גבוהה מהמקובל" // צילום: יח"צ





חיים איסרוביץ
בעקבות ההשתלטות של ארגון 
על  "דאעש"  הסוני  הג'יהאד 
ערים בעיראק, הזהירה אתמול 
צבאית  התערבות  כי  איראן 
זרה במתרחש בעיראק עלולה 
ולערער עוד  לסבך את המצב 
האזורית.  היציבות  את  יותר 
במקביל הצליחו כוחות הצבא 
העיראקיים להשתלט מחדש על 
חלק מהאזורים שתפסו לוחמי 

הג'יהאד בימים האחרונים. 
על רקע החלטת משרד ההגנה 
נושאת  האמריקאי להפנות את 
לעבר  בוש"  "ג'ורג'  המטוסים 
המפרץ הפרסי, ובעוד הנשיא ברק 
אובמה שוקל אפשרויות שונות 
להתערבות מול התקדמותם של 
פעילי "המדינה האסלאמית של 
עיראק והלבנט" )דאעש( בצפון 
עיראק, שלחה דוברת משרד החוץ 
בטהרן מסר מרתיע. "לעיראק יש 
את היכולת ואת ההכנות הנחוצות 
כדי להילחם בטרור ובקיצוניות", 

אמרה מרזייה אפקאם. 
"כל פעולה שתסבך את המצב 
בעיראק אינה חלק מהאינטרסים 
של המדינה או של האזור. העם 
יכולים  עיראק  של  והממשלה 
לנטרל את המזימה הזו", הוסיפה 

דוברת משרד החוץ. 

כי  נראה  זאת, בשטח  למרות 
האיראנים עצמם הם שמסייעים 
העיראקיים  הביטחון  לכוחות 
באופן פעיל. "הסאנדיי טיימס" 
ציטט אתמול גורם עיראקי בכיר 
שחשף כי קאסם סולימאני, שעומד 
בראש כוח אל־קודס של משמרות 
המהפכה, הוא המפקד בפועל של 
כוחות הביטחון שנערכים להגן על 

בגדד.
הגיע  סולימאני  הגורם,  לפי 
והוא  מיועציו,   67 לעיראק עם 
אחראי על "חימוש, הצבת כוחות 
ותכנון הקרבות". "הוא גם הביא 
כלי נשק קלים ובינוניים, רקטות, 
מכונות ירייה כבדות ותחמושת 
שלא  הגורם,  הוסיף   , רבה"

הזדהה בשמו. 
הממשלה  הודיעה  בינתיים 
העיראקית כי כוחות הצבא, בסיוע 
הצליחו  שיעיות,  מיליציות  של 
לעצור את התקדמותם של חמושי 
הכוחות  בגדד.  לעבר  "דאעש" 
כמה  מחדש  תפסו  העיראקיים 
עיירות מצפון לעיר, בעוד לוחמים 

הגבול  מעבר  את  כבשו  כורדים 
המרכזי עם סוריה, שנשלט על ידי 

הקיצונים האסלאמים. 
סיפר  בבגדד   BBC ה־ כתב 
אם  כי  לו  אמר  עיראקי  כי שר 
ביום חמישי, אחרי כיבוש מוסול 
ותיכרית, היה חשש אמיתי בקרב 
הרשויות, כעת הממשלה רגועה 
יותר. הסיבה לכך, הוא הסביר, 
היא המתנדבים השיעים הרבים 
שהתגייסו כדי להגן על בגדד ועל 

הערים הקדושות לשיעים. 
מנגד, באזורים שבשליטתם, 
ממשיכים אנשי "דאעש" להפגין 
את כוחם. מאז שלשום מופצות 
החברתיים  השיתוף  באתרי 
מזעזעות של חמושים  תמונות 
סונים רעולי פנים מוציאים להורג 
כולם  עיראקים,  חיילים  מאות 
שיעים, שידיהם קשורות ועיניהם 

מכוסות. 
מאז  שזוהתה  נוספת  תופעה 
סוף השבוע היא חזרתם של חלק 
אחרי  לבתיהם  מוסול  מתושבי 
שפעילי הג'יהאד הבטיחו כי יספקו 

"אנחנו  צורכיהם.  כל  את  להם 
רואים שהם הפכו את מוסול לעיר 
טובה יותר", אמר אבו מוחמד, נהג 
מונית בן 34, לסוכנות הידיעות 
אי.פי. "המים חזרו, החשמל חזר. 

המחירים נמוכים", הוסיף. 
בתוך כך, ראש ממשלת בריטניה 
לשעבר טוני בלייר דחה אתמול את 
ההאשמות כי ההחלטה שקיבל יחד 
עם נשיא ארצות הברית לשעבר, 
ג'ורג' בוש, לפלוש לעיראק בשנת 
2003 כדי להפיל את משטרו הרודני 
של סדאם חוסיין, תרמה להתחזקותם 

של פעילי הג'יהאד במדינה. 
"אפילו אם היינו משאירים את 
סדאם במקומו ב־2003, בשנת 2011 
– עם המהפכות הערביות מתוניסיה 
ולוב, דרך תימן ובחריין ומצרים 
וסוריה – עדיין הייתה בעיה גדולה 
מאוד בעיראק", אמר בלייר בראיון 

 .BBCל־
קורה  מה  לראות  "אפשר 
במקומו,  דיקטטור  כשמשאירים 
כמו שקורה כעת לאסד. הבעיות לא 

נעלמות", הוסיף בלייר.

על רקע החלטת ארה"ב לשלוח נושאת מטוסים למפרץ הפרסי, 
טהרן שלחה מסר מאיים לאובמה: התערבות צבאית זרה בעיראק 

תחמיר את המצב # הממשלה העיראקית: הצלחנו לעצור את 
התקדמותם של הג'יהאדיסטים מארגון "דאעש" לעבר הבירה

דיווח: קצין 
 איראני מפקד 

על הכוחות 
המגנים על בגדד

לפי "הסאנדיי 
טיימס", קאסם 

סולימאני 
ממשמרות 

המהפכה הגיע 
לעיראק עם 67 

 מיועציו וכלי 
נשק רבים

  עיראק
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מתנדבים שיעים שהצטרפו 
לקרבות נגד "דאעש" 

 צועדים בבגדד, שלשום
// צילום: רויטרס
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מפגינים מחו על הפלת המטוס האוקראיני, 
ובמוסקבה זעמו: קייב נמנעה ממעצרם

חיים איסרוביץ

לא  ורוסיה  אוקראינה  ביחסי  המתיחות 
נרגעת: מוסקבה מאשימה את הרשויות 
לעצור את  כדי  דבר  לא עשו  כי  בקייב 
המפגינים שתקפו את השגרירות הרוסית 
בבירת אוקראינה בסוף השבוע. היום אמור 
לפוג האולטימטום הרוסי בסוגיית תשלומי 
הגז, ומוסקבה עשויה להפסיק את האספקה 

לאוקראינה ולרבות ממדינות אירופה. 
לאחר שבדלנים פרו�רוסים במזרח אוקראינה 
ירו שלשום טיל לעבר מטוס תובלה של צבא 

49 חיילים,  וגרמו למותם של  אוקראינה 
התייצבו יותר מ�100 מפגינים מול השגרירות 
הרוסית בקייב כדי למחות על התמיכה הרוסית 
בבדלנים. הם הפכו כלי רכב דיפלומטיים, 
תלשו את הדגל הרוסי והשליכו רימוני עשן. 

בהודעה שפרסמו הרוסים, הם האשימו את 
המשטרה האוקראינית כי לא פעלה לעצור 
את המפגינים בכוונה וכי "זו הפרה חמורה 
של התחייבויות בינלאומיות". בהודעה נכתב: 
"מוסקבה זועמת על הפעולות הפרובוקטיביות 
של בריונים פשיסטים בקייב נגד השגרירות 
ודורשת מאוקראינה לנקוט את כל האמצעים 

כדי להגן על הדיפלומטים הרוסים". 

משרד החוץ האוקראיני טען בתגובה כי 
כמה מהמעורבים בהתפרעות נעצרו, אולם 
סרטון שפורסם ביוטיוב הראה כי שר החוץ 
האוקראיני, אנדריי דשיצייה, התייצב בעצמו 
מול המפגינים ואמר להם: "אני איתכם כאן 

כדי לומר לרוסיה: צאי מאוקראינה!" 
היום אמור לפוג האולטימטום שהציבו 
הרוסים לאוקראינים לשלם את יתרת החוב 
בסך 1.95 מיליארד דולר על אספקת הגז. 
אתמול נמשכו השיחות בין הצדדים בניסיון 
למצוא פתרון למשבר, לאחר שמוסקבה איימה 
כי תסגור את צינור הגז שמספק גם מחצית 

מהאספקה של האיחוד האירופי. 

לפני המלכה וצ'רלס: 
הנסיך וויליאם נבחר
לבן המלוכה המועדף

אליזבת  בריטניה  מלכת 
לא מתכוונת  עדיין  השנייה 
לפרוש כמו קרוב משפחתה 
הרחוק, מלך ספרד חואן קרלוס, 
אבל הבריטים הבהירו את מי 
הם רוצים לראות מחליף אותה 
בבוא היום על כס המלוכה: 

נכדה הנסיך וויליאם. 
אתמול  שפורסם  מסקר 
בתקשורת הבריטית עולה כי 
השיבו  מהנשאלים  אחוז   68
כי הנסיך וויליאם (32) הוא בן 
המלוכה המועדף עליהם, בעוד 
שהמלכה (88) קיבלה 63 אחוזי 
תמיכה. הנסיך צ'רלס (65), יורש 
העצר ואביו של וויליאם, זכה 

ל�43 אחוזי תמיכה בלבד. 
עם זאת, הסקר שערך מכון 
אזרחים   2,034 בקרב  קומרס 

בריטים, מצא כי בני המלוכה 
מאשר  ותר  י ם  י פולרי פו
את  שמנהלים  הפוליטיקאים 
הממלכה המאוחדת. כך למשל, 
דיוויד קמרון  ראש הממשלה 
קיבל רק 28 אחוז, שני אחוזים 
בלבד מעל נייג'ל פראג', מנהיג 
הבריטית,  העצמאות  מפלגת 
ן  הראשו למקום  שהגיעה 
האירופי  לפרלמנט  בבחירות 

בחודש שעבר.
יו"ר  האופוזיציה,  מנהיג 
קיבל  מיליבנד,  אד  הלייבור 
19 אחוז, ואילו מנהיג הליברל�
דמוקרטים, סגן ראש הממשלה 
ניק קלג, נמצא בתחתית עם 
13 אחוז בלבד. לעומתם, ראש 
עיריית לונדון בוריס ג'ונסון 
הגיע קרוב לבני המלוכה עם 41 

אחוזי תמיכה.
הערך  מהו  גם  בדק  הסקר 
ביותר בעיני  הבריטי הנעלה 
הנשאלים. 48 אחוז השיבו כי 
מדובר בחופש הדיבור ו�34 אחוז 
הדגישו את שלטון החוק. למקום 
החמישי, עם 26 אחוז, הגיע חוש 
ההומור, ואילו במקום האחרון 
נמצא ערך ההשראה עם 
שלושה אחוזים בלבד, 
המנהיגים  שרוב  אף 
הערך  בו  רואים 

החשוב ביותר.
חיים איסרוביץ
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  אוקראינה

מפגינים מול השגרירות בקייב, שלשום

  בריטניה

אחוזי תמיכה.
הערך  מהו  גם  בדק  הסקר 
ביותר בעיני  הבריטי הנעלה 
הנשאלים. 48 אחוז השיבו כי 

מדובר בחופש הדיבור ו�
הדגישו את שלטון החוק. למקום 
החמישי, עם 26 אחוז, הגיע חוש 
ההומור, ואילו במקום האחרון 
נמצא ערך ההשראה עם 
שלושה אחוזים בלבד, 
המנהיגים  שרוב  אף 
הערך  בו  רואים 

החשוב ביותר.
חיים איסרוביץ
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יהודה שרוני

הביקורת הציבורית עשתה את 
שלה: יו"ר בנק דיסקונט  ד"ר יוסי 
בכר החליט לוותר על בונוס בסך 
2.16 מיליון שקל שהיה אמור 
לקבל על שנת 2013. מנגד, שכרו 
של מנכ"ל בנק ירושלים אורי פז 
יהיה חמישה מיליון שקל לשנה 
זאת  הבאות.  השנים  בשלוש 
בניגוד לעמדת שר האוצר יאיר 
כי שכר הבכירים  לפיד שטען 
בחברות פיננסיות לא  יעלה על 

3.5 מיליון שקל בשנה.
בעקבות  כי  נודע  ל"מעריב" 
של  ועמדתו  הציבור  לב  רחשי 
שר האוצר בסוגיית תגמול שכר 
הבכירים, החליט ד"ר בכר להוריד 
מסדר היום של האסיפה הכללית 
שהייתה אמורה להתקיים מחרתיים 
- ובינתיים נדחתה - את הסעיף 
 2.16 הנוגע לבונוס עבורו בסך 
מיליון שקל )הבונוס המקורי עמד 

על 2.46 מיליון שקל(. 

מנגנון קבלת הבונוס וסוגיית 
כבר  אושרו  האישי  תגמולו 
ב־2011 )גם על ידי חברת הייעוץ 
"אנטרופי"(, אולם כאמור, האווירה 
הציבורית וכוונת האוצר להגביל 
שכר  את  חקיקה  באמצעות 

הבכירים גרמו לשינוי המצב.
בניגוד לד"ר בכר, שנאלץ לוותר 
על הבונוס, כל חברי הנהלת בנק 
דיסקונט קיבלו בגין 2013 בונוס 
11 משכורות  מיוחד בגובה של 
)כמיליון שקל לבכיר(, שממנה 
לא ייהנה כעת יו"ר הדירקטוריון.

חצי  זה  מנוהל  דיסקונט  בנק 
שנה ללא גרעין שליטה, והמניות 
מפוזרות בקרב הגופים המוסדיים. 
ייתכן שגופים אלה היו מאשרים 
ליו"ר דיסקונט לקבל את הבונוס 
של  השלילית  ההמלצה  חרף 
אנטרופי, אך נראה כי ד"ר בכר 
לא רצה להתעמת על רקע זה עם 

רשויות הפיקוח.
אושר  בכר  ד"ר  של  שכרו 
כבר לפני למעלה משנה על ידי 
ישולם  והוא  הכללית  האסיפה 

כרגיל )כ־170 אלף שקל ברוטו 
לחודש(.

כאמור, ל"מעריב השבוע" נודע 
כי שכרו של מנכ"ל בנק ירושלים 
אורי פז יסתכם בכל אחת משלוש 
השנים הקרובות בכחמישה מיליון 

שקל לשנה. התשלום יורכב משכר 
קבוע של 2.5 מיליון שקל ומבונוס 
משתנה שיגיע לסכום מרבי של 
2.5 מיליון שקל נוספים, אם בנק 
ירושלים יציג תשואה של למעלה 

מ־13% על ההון העצמי.
התשלום לפז חורג מציפיית שר 
האוצר לפיד, המעוניין שהשכר 
בחברות הפיננסיות לא יעלה על 
3.5 מיליון שקל בשנה. יחד עם 
זאת, מכיוון שבנק ירושלים אינו 
נמנה עם חמשת הבנקים הגדולים 
והוא עושה מאמצים ניכרים כדי 
להגדיל את חלקו בשוק, בין השאר 
)ריבית  ערך  הצעות  באמצעות 
יותר גבוהה לפיקדונות וכדומה( 
ללקוחותיו, נראה התגמול בעיני 

גורמים באוצר סביר.
עוד נודע כי פז יפסיק לקבל את 
שכרו באמצעות חברת "ארנק", 
ועל פי הנחיית המפקח על הבנקים 
תלוש  עם  כרגיל  ישולם  הוא 

המקובל אצל עובדים שכירים.
בתוקף  יהיה  פז  של  ההסכם 
לשלוש שנים ועם הפסקתו הוא 

יהיה זכאי למענק הסתגלות של 
שישה חודשים. יו"ר דירקטוריון 
הבנק, זאב גוטמן, יקבל שכר של 
כ־100 אלף שקל לחודש עבור 80% 

משרה.
תבוטל  הבנק,  הודעת  פי  על 
הפחתת התשלום החודשי לגוטמן 
הייתה  שאמורה  למנכ"ל,  וכן 

להיות חלק מתוכנית ההבראה.
המנכ"ל קיבל את החלטת הביטול 
לאחר שכל העובדים שההחלטה 
הייתה אמורה להיות בתוקף לגביהם 
לשנתיים עמדו בחיסכון הנדרש, 
ולכן ההחלטה תהיה בתוקף לגבי 

שנת 2013 בלבד.
בנק ירושלים סיים את הרבעון 
הראשון של 2014 ברווח של 20.1 
 259% מיליון שקל – זינוק של 
המקבילה  לתקופה  בהשוואה 

אשתקד.
בעיקרו  נובע  ברווח  הגידול 
לעומת  בהכנסות  חדה  מעלייה 
הרווח  בהוצאות.  עלייה מתונה 
מהווה תשואה של 12% על ההון 

העצמי.

לנוכח הביקורת הציבורית והתנגדות חברת הייעוץ "אנטרופי", 
החליט ד"ר יוסי בכר לבטל את תגמולו האישי על שנת 2013 # 

מנכ"ל בנק ירושלים אורי פז דווקא לא הפנים את עמדת 
האוצר: יקבל חמישה מיליון שקל לשנה בשלוש השנים הבאות

יו"ר בנק 
דיסקונט יוותר 

 על בונוס של
2.2 מיליון שקל

המחלוקת על שכר הבכירים

ייתכן שהגופים 
המוסדיים היו 
מאשרים ליו"ר 

דיסקונט לקבל את 
הבונוס, אך נראה 

כי ד"ר בכר לא 
רצה להתעמת עם 

רשויות הפיקוח

  יום ב | יח בסיון תשע״ד | 2016.6.2014

  יום ב | יח בסיון תשע״ד | 16.6.2014
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 רפואה ללא גבולות
רופאים מרמב"ם השתתפו 
במרתון ניתוחים באתיופיה

מדד המחירים לצרכן 
עלה ב־0.1% בחודש מאי

במרתון  גבולות:  חוצת  אנושית  מחווה 
ניתוחים שנערך לאחרונה בעיר מקלה שבצפון 
משלחת  של  פעילות  במסגרת  אתיופיה, 
בינלאומית הומניטרית, נותחו 91 תושבים 

מקומיים שסבלו מחך ושפה שסועים.  
עם 40 חברי המשלחת נמנים גם שני רופאים 
ישראלים מרמב"ם – ד"ר עמרי אמודי, רופא 
בכיר במחלקה לכירורגיית פה ולסת, וד"ר צח 

שרוני, פלסטיקאי בכיר. 
הידיעה על בואה של המשלחת לעיר עשתה 
לה כנפיים, וכאשר הגיע הצוות לבית החולים 
המרכזי בעיר, המתינו להם תורים ארוכים של 

מקומיים המבקשים מזור לבעייתם. 
לאחר בחינה של מקרים רבים, בחר הצוות 91 
מטופלים, ובחמשת הימים שעמדו לרשותם ניתחו 
מבוקר ועד ערב, על ארבעה שולחנות ניתוחים 

בו־זמנית, עשרות מטופלים.
לאתיופיה  מגיע  שאני  השנייה  הפעם  "זו 

במסגרת כזו", סיפר ד"ר אמודי. 
"לפגוש אנשים שזקוקים לעזרה ואינם יכולים 
ואת הכלים  הכוח  יש את  ולנו  אותה,  לקבל 
להעניק להם אותה ולשנות את חייהם – אין דבר 

שמשתווה לזה", הוסיף אמודי. 
משה כהן

מדד המחירים לצרכן בחודש מאי 2014 עלה 
ב־0.1% בהשוואה לחודש אפריל והגיע לרמה 
של 102.0 נקודות לעומת 101.9 נקודות בחודש 

הקודם.
בסעיפים  במיוחד  נרשמו  מחירים  עליות 
הבאים: הפירות הטריים עלו ב־4.7%, תרבות 
ובידור עלו ב־0.8% וסעיף הדיור עלה ב־0.3%. 
ירידות מחירים נרשמו בעיקר בירקות הטריים 
ירד  ההלבשה  וסעיף   ,3.8% של  ירידה   - 
ב־1%. עוד השפיעו על המדד מחירי המשקאות 
שעלו בשיעור של 1.9% ומחירי המלפפונים שעלו 
בשיעור של 11%. מחירי העגבניות ירדו בשיעור 

של 26.4%. 

המדד ללא דיור והמדד ללא אנרגיה עלו אף הם 
ב־0.1%. המדד ללא ירקות ופירות עלה ב־0.2%. 
מתחילת השנה ירד המדד הכללי ב־0.3%, והמדד 
ללא דיור ירד ב־0.7%, המדד ללא אנרגיה ירד 
ב־0.4% והמדד ללא ירקות ופירות ירד ב־0.2%, כך 
שקיים חשש מדפלציה )ירידת מחירים( ומירידה 
חדה בביקושים, כמו גם ציפייה להורדת הריבית 

מתחת ל־0.75%.
ב־12 החודשים האחרונים )מאי 2013 עד מאי 2014( 
 עלו המדד הכללי ב־1%, המדד ללא ירקות ופירות 
ב־1.1%, המדד ללא אנרגיה ב־0.8% והמדד ללא 

דיור ב־0.6%.
משה סלע

ד"ר אמודי )מימין( וד"ר שרוני עם המטופלים. שינו את חייהם // צילום: דוברות רמב"ם
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יו"ר בנק דיסקונט יוסי בכר )מימין( ומנכ"ל בנק ירושלים אורי פז

 שוחרר למעצר בית
מנכ"ל בית השקעות 

חשוד בכליאת בת זוגו
 KZI מנכ"ל בית ההשקעות
ביום שישי  נעצר  זלצמן  ארז 
האחרון בחשד שכלא את בת 
זוגו בביתו שבהרצליה ואיים 
לפגוע בה. בית משפט השלום 
בתל אביב שחרר אותו אתמול 

למעצר בית בתנאים מגבילים.
ביום שישי האחרון התקשרה בת 
זוגו של זלצמן למשטרת גלילות 
וסיפרה כי בן זוגה בחצי השנה 
האחרונה כלא אותה בווילה שלו 
שבהרצליה פיתוח, חנק אותה ואיים 

שייקח אותה לבית העלמין.
לדבריה של בת הזוג, זלצמן )39( 
לא פגע בה, אולם לאחר שביקשה 
לסיים את הקשר ביניהם, החשוד 
נעל את דלת ביתו כשהיא בפנים 

והבהיר לה כי יפגע בה וישים קץ 
לחייו.

את סוף השבוע בילה זלצמן בית 
המעצר אחרי ששוטרי תחנת גלילות 
עצרו אותו. בחקירתו הכחיש זלצמן 
כי תקף את חברתו וטען כי בסך 
הכל ניסה על גופה עיסוי רפואי. 
אתמול שכנע פרקליטו של זלצמן, 
עו"ד עדי כרמלי, את בית המשפט 
בית  מנכ"ל  של  היעדרותו  כי 
השקעות מהעבודה בנסיבות כאלה 
הפיך.  נזק בלתי  להוות  עלולה 
זלצמן שוחרר בתנאים מגבילים, 
אחרי שהתחייב שלא ליצור קשר 
עם בת זוגו. המשטרה ממשיכה 

בחקירת המקרה.
אלון חכמון
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עירית אבישר

מתחדש  שלכם  שהפיקדון  לכך  התרגלתם 
אוטומטית? כדאי שתתחילו להתרגל לכך שזה 
כבר לא תמיד יקרה. בעקבות תקנה חדשה של בנק 
ישראל, הודיעו רוב הבנקים כי החל מראשית חודש 
יולי תבוטל האפשרות להפקיד כספים בפיקדונות 

המתחדשים אוטומטית.
הסיבה לביטול היא הוראה של הפיקוח על הבנקים 
בבנק ישראל, שקבעה כי בנקים המחדשים אוטומטית 
את הפיקדון של הלקוחות, יחויבו להעניק את אותה 
ריבית כמו במועד ההפקדה המקורי. מדובר ביישום 
של אחת מהמלצות ועדת זקן לשיפור התחרותיות 
במערכת הבנקאית. עד היום, במקרים רבים, הציעו 
הבנקים ללקוחותיהם להפקיד את הכסף בפיקדון 
המתחדש אוטומטית אחת לתקופה )לרוב לטווח 
קצר של עד חודש(. הבנקים הציעו ללקוח ריבית 
אטרקטיבית ביחס לריבית שבטבלאות הבנק, אלא 
התקופה  בעבור  רק  שולמה  הגבוהה  שהריבית 
הראשונה של הפיקדון. בעת החידוש האוטומטי של 
הפיקדון, פעמים רבות הריבית ירדה חזרה לריבית 
התעריפון, הנחשבת נמוכה, ומבלי שהלקוח מודע  

לכך ומבין את המשמעות.
בנק ישראל קיבל תלונות רבות בנושא מלקוחות 
שחשבו שבכל פעם שהפיקדון מתחדש הם נהנים 
ומגלים  מהריבית האטרקטיבית שהוצעה להם, 
בדיעבד שבפועל קיבלו ריבית נמוכה יותר. בבנק 
ישראל הוחלט בתחילה לפעול באמצעות הגברת 
השקיפות, כשדרשו מהבנקים להציג באופן ברור 
ללקוחות את המנגנון. אלא שגם ההבהרה ללקוחות 
כי הריבית האטרקטיבית רלוונטית רק לתקופה 
מסוימת של הפיקדון, לא עזרה; לבנק המרכזי 

המשיכו לזרום תלונות.
על כן הוחלט כי בעת חידוש הפיקדון, חייבים 
הבנקים להמשיך ולהעניק את אותה ריבית שאליה 
התחייבו. כאמור, כתוצאה מכך, בשבועות האחרונים 
הודיעו מרבית הבנקים ללקוחותיהם כי הם מגבילים 

או מבטלים את מנגנון החידוש האוטומטי.
בנק לאומי צפוי להפסיק להציע פיקדונות חדשים 
המתחדשים אוטומטית. כמו כן, הבנק הודיע במכתב 
יפסיק לחדש  הבא  מינואר  החל  כי  ללקוחותיו 
ללקוחותיו באופן אוטומטי את הפיקדונות הקיימים, 
וכי פיקדונות שניתנה להם הוראת חידוש אוטומטית 
ייפרעו לחשבון הלקוח בתאריך הפירעון הראשון 
שיחול ב־2015. במקביל, בעקבות ההוראה, בנק 

לאומי החליט להרחיב את הפיקדונות שהוא מציע, 
שאמורים להיות מוצרים תחליפיים לפיקדונות 

המתחדשים אוטומטית.
בנק הפועלים עדיין לא שלח מכתב ללקוחותיו 
בנושא, אך גם שם מתכוונים לפעול בתחום. מהבנק 
נמסר בתגובה: "הבנק נערך ליישום ההוראה כנדרש. 
החל בימים הקרובים, לקוחות שיבקשו להפקיד 
כספיהם לפיקדונות חדשים יקבלו הסברים ומידע 
מלא כנדרש בערוצי השירות השונים של הבנק וכך 
ייעשה באופן שוטף גם לגבי פיקדונות מתחדשים 

אשר מועד פירעונם לאחר תום 2014".
בוטל  כי  ללקוחותיו  הודיע  טפחות  מזרחי 
קבועה  בריבית  בפיקדונות  האוטומטי  החידוש 
וכי ביתר הפיקדונות החידוש יישמר. דיסקונט 
הודיע ללקוחותיו כי יגביל החל מחודש יולי את 
מספר החידושים לכל פיקדון, כאשר כל לקוח 
יכול  שהוא  הפעמים  במספר  להתעדכן  יכול 

לחדש כל פיקדון.
הבנק הבינלאומי הודיע ללקוחותיו כי החל מיולי 
לא יציע ללקוחותיו פיקדונות מתחדשים. עם זאת, 
)בנק פאג"י,  בכוונת הבנק וחברות הבנות שלו 
אוצר החייל, מסד ויובנק( להציע סדרה חדשה של 
פיקדונות לתקופה של שישה חודשים עם תחנות 
יציאה, שאמורים להחליף את הפיקדונות המתחדשים 
אוטומטית. באשר לפיקדונות במט"ח, הבנק יאפשר 
פיקדון מתחדש בריבית קבועה, אך לתקופה מרבית 

של חצי שנה.
אומנם כל בנק בחר לפעול בצורה שונה מעט, 
אך המשותף הוא שהחידוש האוטומטי צפוי כמעט 
להיעלם. על פניו, הרעיון מאחורי היוזמה הזו ברור 
וחיובי - כל לקוח יידע איזו ריבית הוא מקבל 
בפיקדון לאורך כל התקופה, בה בשעה שעד היום 
הוא ידע מה הריבית רק בתקופה הראשונה של 
הפיקדון. עם זאת, עלולות להיות לכך גם השלכות 
שליליות: כאשר הפיקדון לא מתחדש, הכסף 
ייפרע חזרה אל העו"ש, שם הוא כידוע לרוב לא 

צובר ריבית.
פעמים רבות, לקוחות הבנקים לא מודעים לכך 
שהפיקדון נפרע וחזר לחשבון )בייחוד כשמדובר 
בסכומי כסף קטנים(, או לחלופין הם לא תמיד 
יטרחו ויפקידו מחדש את הכסף בפיקדון )בטח 
בתקופה הנוכחית שבה הריבית ממילא נמוכה(. על 
כן, כדי שצעד זה של בנק ישראל יצליח, חייב להיות 
גם שינוי במודעות של הלקוחות לנושא, בערנות 
שלהם למועד פירעון הפיקדון, ובצורך שלהם להיות 

אקטיביים ולחדשו בכל פעם.

הרקע להחלטה: הוראת בנק ישראל כי בנק יחויב להעניק 
ללקוח את אותה הריבית גם בעת חידוש הפיקדון # בחלק 

מהבנקים יימשך החידוש במקרים מסוימים

ספק אם השרים והשמאי הממשלתי יסיימו את 
עבודתם עד תאריך זה # בהצעה המעודכנת: 

משך השירות הצבאי הנדרש קוצר לשנה 
וקבוצות הרכישה נשארות בחוץ

התרגלתם 
שהפיקדון בבנק 

מתחדש אוטומטית? 
בקרוב זה ייפסק
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 מחירי הדיור
0% מע"מ לקראת 

אישור: ההטבה תחל 
 ב־1 בספטמבר

אורי חודי

הצעת חוק הטבת מע"מ בשיעור 
בימים  לעלות  שעתידה  אפס, 
הקרובים לדיון בוועדת השרים 
כוללת מספר שינויים  לחקיקה, 

לעומת הנוסח המקורי. 
השינויים המהותיים ביותר, שכבר 
פורסמו, הם שינוי תקרת שווי דירה 
שתזכה להנחה מצד מי שלא שירת 
לאומי־אזרחי  בשירות  או  בצבא 
מ־600 אלף שקל ל־950 אלף שקל, 

וביטול חלוקת תעודות הזכאות. 
בנוסף, נכללים בהצעה המעודכנת 
גם קיצור משך השירות הנדרש כדי 
להיכלל בהטבה מ־18 חודשי שירות 
צבאי לבנים ל־12 חודשים בלבד, 
וגם קציבת עונשי מאסר מפורטים 
)בין שנה לחמש שנים( למי שינצל 
את ההטבה לרעה. הנוסח הנוכחי 
אינו מפרט מה יהיה מפרט הדירה 
המוטבת, מפרט ספציפי שאמור 
להיקבע בהמשך על ידי שרי השיכון 

והאוצר.
הוא קביעת מועד  נוסף  שינוי 



אלה לוי־וינריב

רשות המסים עתידה לגבות מע"מ ומס הכנסה מענקיות אינטרנט, כמו 
גוגל ופייסבוק, על פעילותן הענפה בישראל. כך הצהיר בשבוע שעבר 
מנהל רשות המסים, משה אשר, בכנס לשכת רואי החשבון באילת. אשר 
הבהיר, כי בימים הקרובים תפרסם רשות המסים חוזר בנושא זה, לאחר 
עבודת מטה שנמשכה כשנה, במסגרתו תוסדר שאלת מיסוי הפעילות 
העסקית של חברות אינטרנט בינלאומיות, שפועלות גם בישראל אך אינן 

משלמות מס על הכנסותיהן.
כפי שפורסם ב"גלובס", שאלת מיסוי זו עמדה בבסיסה של עתירה 
שהוגשה לבג"ץ כנגד שר האוצר ומנהל רשות המסים, משה אשר, גוגל 
ופייסבוק - בטענה כי יש לבטל "הפטור" ממע"מ לחברות ענק אלו. 
במארס השנה דחה בג"ץ את העתירה עקב העובדה, כי שר האוצר ורשות 
המסים הצהירו כי הם מגבשים את כללי המיסוי החדשים שיחולו על 

החברות הללו.
השופט עוזי פוגלמן, בהסכמת השופטים יורם דנציגר ויצחק עמית, 
קבעו כי דינה של העתירה להידחות על הסף "בהיותה מוקדמת". 
בהחלטה צוין, כי "אכן, אופן יישומו של חוק מע"מ על תאגידים 
רב לאומיים - ככל שמדובר בעסקאות או בפעילות המבוצעות דרך 
האינטרנט - עלול לעורר שאלות מורכבות שעשויה להיות להן 
השלכה רחבה". ואולם, הוסיפו השופטים כי "מתשובת המדינה למדנו 
כי הגורמים האמונים על אכיפת החוק עמלים על גיבוש חוזר מקצועי 
בנושא זה, שיפורסם בתקופה הקרובה. חוזר זה נועד להסדיר את העניין 
ועשוי ליתן מענה לטענות המועלות בעתירה )כולן או חלקן(. במצב 
דברים זה, יש להותיר לשר האוצר ולמנהל רשות המסים פרק זמן סביר 
לגיבוש עמדתם בסוגיה, ועל כן אין מקום להידרש לטענות המועלות 

בעתירה בעת הזו".

“הטעיית הצרכן הישראלי”
העתירה הוגשה על ידי עו"ד גיא אופיר באוקטובר אשתקד, בטענה 
כי "עבור רשות המסים, כל הנישומים שווים בפני נטל המס הכבד, אבל 
מקצת הנישומים שווים יותר, ולכן הם אינם נדרשים לשלם מע"מ, ואף 
לא עומדים לדין פלילי בגין תכנון מס אגרסיבי, אי דיווח, והטעיית 
הצרכן הישראלי לסבור כאילו המע"מ שנגבה ממנו משולם חזרה לקופה 

הציבורית”.
בקבוצת אותם "שווים יותר", טען אופיר, מצויים תאגידים רב לאומיים. 
לטענתו, אותם "שווים יותר, הפטורים מהעברת תשלומי המע"מ, מקיימים 
מסחר בישראל, בעברית, תוך סליקת כרטיסי אשראי מקומיים, עריכת 
קידום מכירות ושיווק בעברית בישראל, חיוב לקוחותיהם בשקלים, 
רישום עשרות סימני מסחר בישראל, אחזקת לוגיסטיקה, רו"ח ועורכי 

דין בישראל ועוד’”.
מנגד, טענו שר האוצר ומנהל רשות המסים כי הוראות חוק מע"מ, 
הקובע כי "על עסקה בישראל ועל יבוא טובין יוטל מע"מ", ממחישות 
כי בשונה ממקרים שבהם מוטל מע"מ על מכירת נכס או שירות בידי 
עוסק בישראל - הרי שככל שמדובר בפעילות של תאגידים בינלאומיים, 
המבוצעת דרך רשת האינטרנט, החלת הוראות החוק מורכבת יותר. 
בהקשר זה, טענו האוצר ורשות המסים, עולה השאלה מהו "מקומה" 
של פעילות המתבצעת במרחב הסייבר, וכיצד משליך הדבר על רישום 

בישראל של תאגידים בינלאומיים המבצעים פעילות באינטרנט.
לטענתם, "מהפכת האינטרנט" יצרה מציאות חדשה ומתפתחת באופן 
תדיר, המעוררת שאלות סבוכות של מיסוי בינלאומי, שבמסגרת מתן 
המענה להן יש להביא בחשבון לא רק את התשובות לפי דין המס 

הישראלי, אלא גם לפי דיני המס של מדינות אחרות.
בשאלות אלה דנה בשנה האחרונה ועדה מיוחדת ברשות המסים, אשר 

ביקשה לפתור את בעיית החלת החוק על החברות הרב־לאומיות.

גוגל ופייסבוק צפויות 
לשלם מס הכנסה 

ומע"מ בישראל
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סניף בנק. בנק ישראל קיבל תלונות רבות // צילום המחשה: שי לוי, פלאש 90

עיקרי הדברים:
 ב ההוראה של בנק ישראל: 

בנק שיחדש אוטומטית 
את הפיקדון ללקוח, יחויב 

להעניק לו את אותה ריבית 
 כמו בעת 

ההפקדה הראשונה

 הסיבה להוראה: 
ב בנקים העניקו ללקוחות 

ריבית אטרקטיבית, אך 
בעת חידוש הפיקדון, 

 העניקו להם ריבית 
נמוכה יותר

 התגובה של הבנקים: 
ב מרביתם הודיעו כי 

יפסיקו במקרים רבים את 
 החידוש האוטומטי

של הפיקדונות

 המשמעות: 
ב על הלקוח לוודא האם 

הפיקדון שלו מתחדש 
אוטומטית. אם לא, אז 

מתי הוא נפרע אל חשבון 
העו"ש, ובמועד המתאים, 

להפקידו מחדש

התחלה ליישום החוק ל־1 בספטמבר 
2014. על פי הצעת החוק, "הוא יחול 
על עסקאות למכירת דירות מגורים 
מוטבות לרוכשים זכאים או מוטבים 

החל מהיום האמור ואילך". 
משמעות התיקון היא שגם אם 
יעבור במלואו או  החוק עוד לא 
ייתקל בהתנגדות ובבג"ץ, הוא יחל 
לפעול במועד הקובע. יש לציין, 
שקביעה זו עשויה להיות בעייתית 
משום שכל עוד השמאי הממשלתי 
לא יקבע מה יהיה ערך מ"ר דירתי, 
כל עוד שר השיכון ושר האוצר לא 
יפרסמו מפרט וכל עוד לא תסתיים 
העבודה המקדימה עד ה־1 בספטמבר 
- לא ניתן יהיה ליישם את החוק 
עשויה  המועד  וקביעת  בפועל 
ליצור בעיות בין המוכרים, הרוכשים 
ורשויות המס בנוגע להיקף ההטבה.
כזכור, להצעת החוק המעודכנת 
צורפה עמדת משרד היועץ המשפטי 
לממשלה, ובה הוא אומנם אישר את 
המשך קידום החוק, אך קבע כי הוא 
עלול לעורר בעיות חוקתיות. עוד 
הזהיר היועץ המשפטי לממשלה כי 
היעדר קביעה ברורה כיצד תחולק 
ההטבה, אם באמצעות הגרלה בין 
זכאים ובין אם לא, עשויה להוביל 
הקבלנים  בידי  רב  כוח  "לצבירת 
המוכרים ומעלה חשש לאי סדרים 
ביחס לאופן מימוש ההטבה על ידי 
הזכאים לה, ואולי אף לניצולה לרעה".

המאבק שמנהל פורום קבוצות 
האחרונים  בחודשים  הרכישה 
להכללת חברי קבוצות הרכישה 
בתוך החוק המעודכן, כך שגם הם 
יוכלו לזכות להטבת המע"מ, לא 
צלח, והצעת החוק כלל לא מתייחסת 
לנושא. כזכור, לאחר פרסום תזכיר 
בקבוצות  הבינו  המקורי,  החוק 
הרכישה כי חברי הקבוצות לא יוכלו 
והחלו לפעול  ההטבה  לקבל את 
מאבקן  במסגרת  המצב.  לשינוי 
נפגשו נציגי החברות עם אורי שני, 
יועץ לקבינט הדיור, ועם גורמים 
נוספים באוצר וברשות המסים כדי 

לנסות ולשנות את ההחלטה. 
בפגישה נאמר לנציגי הקבוצות 
כי עליהם לפעול בשני מישורים כדי 
שבאוצר ישקלו לשנות את החוק, 
הנרכשת  שלדירה  לכך  להוביל 
בקבוצת רכישה יהיה מחיר קבוע 
מראש והגדרת אחריות ברורה כלפי 
חברי הקבוצה. בקבוצות הרכישה 
לסוגיות  המתייחס  מסמך  ניסחו 
האוצר  לידי  אותו  והעבירו  אלו 
ורשות המסים, אולם, כאמור, הצעת 
החוק המעודכנת איננה כוללת את 

קבוצות הרכישה. 
בפורום קבוצות הרכישה טוענים 
שלא קיבלו שום התייחסות מהאוצר 
או מרשות המסים לנושא. ברשות 
קבוצות  שטענות  מסרו  המסים 

הרכישה עדיין נבחנות.

במסגרת המסמך שהעבירו נציגי 
ניסח  שאותו  הרכישה,  קבוצות 
עו"ד ורו"ח יוסי אלישע ממשרד 
ליפא מאיר ושות', נטען כי ב־2010 
המליצה ועדה שבחנה את היבטי 
יש  כי  הרכישה  בקבוצות  המס 
להשוות רוכשי דירה מקבלן לחברים 
בקבוצת רכישה בכל הקשור למיסוי. 
בעקבות המלצות הוועדה, תוקן חוק 
מיסוי מקרקעין וחוק מע"מ. כעת 
בעקבות  כי  בקבוצות,  אומרים 
החלטה שהשוותה את המיסוי, יש 

גם להשוות את מתן ההטבה.
התייחסו  הרכישה  בקבוצות 
גם למחיר סופי שתעניק קבוצת 
והציעו  בקבוצה,  לחבר  רכישה 
לאוצר להתייחס לדו"ח האפס של 
הקבוצה כאומדן ראשוני, שלגביו 
תיבחן הזכות להטבה, ולתקן את 
השומה בהמשך באמצעות דיווח של 
הרוכש לרשויות המס עם השלמת 

הפרויקט. 
לגבי היעדר גורם אחראי כלפי 
הרכישה,  בקבוצות  הרוכשים 
טענו נציגי הקבוצות כי "דרישה 
ללוות  רכישה  קבוצת  ממארגני 
את הפרויקט ולשאת באחריות עד 
להשלמת הבנייה, פירושה, להפוך 
את קבוצת הרכישה הלכה למעשה 
לקבלן. דרישה זו אינה מעשית, אינה 
מידתית ומהווה פגיעה לא מוצדקת 

בחופש הבחירה".

מכה 
לבנקים

רשות המסים תפרסם בימים הקרובים 
חוזר אשר יסדיר את גביית המס מחברות 

בינלאומיות שפועלות בישראל







גיא אביעזר, ריו

הנבחרת הברזילאית האחרונה 
כדורגל  לשחק  שהתיימרה 
ברזילאי חטפה מהעם הברזילאי 
הכי חזק והכי כואב. התיימרה, כי 
הנבחרת של 2006 הייתה יותר 
טריק שיווקי מאשר פיק אותנטי. 
הקסומה,  הרביעייה  של  סופה 
שלמעשה הייתה חמישייה ובקושי 
שיחקה יחד, היה בניפוץ פסלו של 
רונאלדיניו באחת מערי ברזיל, 

כאילו היה סדאם חוסיין.
ברזיל אמנם צלחה את משחק 
הפתיחה במונדיאל הביתי, אבל 
הביצועים שלה לא גררו התלהבות 
יתרה. כבר שנים שמתאכזבים פה 
ואומרים שוב ושוב שזו לא נבחרת 
ברזיל "האמיתית", אבל האמת היא 
שהנבחרת הנוכחית היא המעודכנת 

ביותר שיכולה להיות לתקופתה. 
זיקו נשאל פעם אילו נבחרות 
יזכרו, את המופלאות של 1982 
ו־1986, או את האלופות של 1994 
ו־2002. זו הייתה שאלה רטורית 
מבחינתו, כאחד הנופלים האגדיים 
של אותן נבחרות "כמעט". שתי 
האחרונות זכו בגביעים רק משום 
שהכירו במגבלות שלהן והתאימו 

עצמן לסביבה. את הגביע בארה"ב 
היה צריך בכלל להניף ראי, השחקן 
המוכשר ביותר בסגל, אבל לקראת 
שמינית הגמר, המאמן פריירה ויתר 
עליו לטובת נעילת מרכז השדה. זו 
הייתה הפעם הראשונה בהיסטוריה 
שלה שברזיל שיחקה קודם כל כדי 
לא לספוג. סמלי היה שדווקא דונגה 

הנגר יניף עבורה את הגביע.

בדרך למאמן זר
בארה"ב  ההצלחה,  למרות 
נכנסה ברזיל למשבר זהות, ממנו 
היא יוצאת רק עכשיו – אחרי 20 
שנה - ללא קשר לתוצאה הסופית 
של הטורניר. ב־1998 שיחקו על 
שחקן אחד, רונאלדו. ב־2002 אותו 
סקולארי שיחק עם שלושה בלמים. 
כעבור ארבע שנים נבנתה נבחרת 
מוכשרת אבל מופקרת - וכדי לתקן 
את הליקויים הגיעה לדרום אפריקה 
נבחרת מבוגרת בלי טיפת כריזמה.

היום יש לברזיל נבחרת אירופית 
לכל דבר. הכוכבים שלה משחקים 
משחקת  עצמה  הנבחרת  שם, 
שם משחקי הכנה, וגם הכוכבים 
לואיז  שם.  מתחנכים  הצעירים 
פליפה סקולארי, למרות שירות 
ארוך בנבחרת פורטוגל, הוא מאמן 

סקול. השחקנים  אולד  ברזילאי 
קוראים לו פרופסור לא משום שהוא 
גאון, אלא בשל היותו מורה, מחנך. 
בשל כך לא היה לו סיכוי בצ'לסי. 

לך תעשה מג'ון טרי בנאדם. 
במהלך  עושה  סקולארי  אבל 
הקדנציה השנייה שלו מעשה שלא 
כל מאמן היה מרשה לעצמו: הוא 
מוותר על השקפת העולם שלו. 
הוא מתאים עצמו לשחקנים ולא 
כופה את עצמו עליהם. סקולארי 
היא  שלו  שהנבחרת  בכך  הכיר 
אירופית וחשוב מכך: שהיא צריכה 
להיות אירופית כדי להתמודד עם 

הצמיחה של הכדורגל האירופי ועם 
האתגרים שהוא מציב. ככל שיותר 
שחקנים ברזילאים ישווקו לאירופה, 
וככל שזה יקרה בגיל צעיר יותר, 
כך הכדורגל הברזילאי ייסוג לאחור 

והפערים רק יצמחו.
העניין הוא שבניגוד להשתלבות 
המרשימה של מאמנים ארגנטינים 
אין  לברזיל  האירופי,  בכדורגל 
עתודות מקצועיות מעודכנות. את 
סקולארי יכול לרשת היום רק מאמן 
אחד, מוריסי רמאליו. לא רחוק היום 
ההיסטורי שבו לסלסאו יהיה מאמן 

זר.

לא תזיק החלטיות
הברזילאית  הכדור  נבחרת 
המוצלחת ביותר משחקת כדורגל 
חופים. הכדורגל הברזילאי מתעלה 
באופן שלא ניתן לערעור על שאר 
העולם כשהוא מביא לידי ביטוי את 
המקורות שלו. ניתן להבחין בכך 
כאן, במשחקי הפוצ'יוולי בריו דה 
באולמות  הכדורגל  גם  ז'ניירו. 
שומר על פער עקבי מהמתחרות 
בכל  שכמעט  למרות  בענף, 
נבחרת אירופית אוזרחו לגיונרים 

ברזילאים.
הכדורגל הברזילאי השחור־לבן, 

בואכה מכסיקו 1970, התבסס על 
אלתור והפתעה. שם היה היתרון 
הגדול שלו. סקאוטינג היה אז רק 
לברית המועצות, כי אצלה לרגל 
היה עניין שבשגרה. פלה מספר כי 
לפעמים ריחם על מגינים שראו 
אותו ואת גארינצ'ה יחד בפעם 
הראשונה בחיים, דווקא על הדשא. 
למעשה הם ראו בעיקר את הגב 

שלהם.
בברזיל ילדים מתחילים לשחק 
כדורגל ברחוב, כמו בכל מקום. 
ספר  לבתי  עוברים  הם  משם 
לכדורגל. זה כולל בעיקר משחק 

נבחרת ברזיל אמנם צלחה את משחק 
הפתיחה, אבל ניצבת בפני משבר 

זהות # השחקנים מעבירים את כל 
הקריירה באירופה, המאמנים לא 

משתלבים במשחק המודרני והיתרון 
היחסי נשחק # איזה מזל שסקולארי 

לוקח צעד אחד אחורה

מי אני, 
מה אני?
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היום יש לברזיל 
נבחרת אירופית 

לכל דבר. הכוכבים 
שלה משחקים שם, 

הנבחרת עצמה 
משחקת שם 

משחקי הכנה, וגם 
הכוכבים הצעירים 

מתחנכים שם

פלה מספר כי 
לפעמים ריחם על 
מגינים שראו אותו 
ואת גארינצ׳ה יחד 

בפעם הראשונה 
בחיים, דווקא על 

הדשא. למעשה הם 
ראו בעיקר את הגב 

שלהם
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את  עבר  ניימאר  גם  באולמות. 
התהליך הזה, שסופו בהיקלטות 
של  הנוער  ממחלקות  באחת 
היתרון  הגדולים.  המועדונים 
הגדול של ניימאר הוא ביכולת 

וביישום  קבלת החלטות מהירה 
מיידי. עם זה מתמודדים באולמות. 
אין זמן לחשוב ויש הרבה מקום 
לאלתור. זהו טיקי־טאקה את דריבל 
באולמות. כאן המקורות מספקים 

יתרון גם על הדשא.
הפתיחה,  ממשחק  וכלקח 
קצת  גם  תזיק  לא  לניימאר 
לבעוט  ניגש  כשהוא  החלטיות 

פנדלים.
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 המחליפים עשו את ההבדל
בתוספת הזמן: 
שווייץ ניצחה 

1-2 את אקוודור

לפני  שווייץ הוכיחה אתמול שהמומחים טעו 
המונדיאל, לפחות בעובדה אחת. הנבחרות מדרום 
אמריקה לא מרגישות בבית בברזיל. אחרי ההפסד של 
אורוגוואי לקוסטה ריקה, עוד נבחרת לטינית חטפה 

בראש, הפעם אקוודור, 2-1 משער בזמן פציעות.
זה היה המשחק התשיעי ברציפות בברזיל ללא תיקו, 
ולמעט יוון וקמרון - כל הנבחרות כבשו. מי שהימר על 
מונדיאל משעמם ללא בשורות, צריך כבר להוריד את 
הכובע בפני העובדות - יש לנו כדורגל מרתק ודרמתי.

שאפו למגן ההתקפי של וולפסבורג, ריקרדו רודריגס, 
שבישל אמש את שני השערים למנצחת. עכשיו גם אנחנו 
מבינים למה הוא אחד השחקנים הכי מבוקשים בחלון 

ההעברות של הקיץ הנוכחי. 
המשחק אתמול בברזיליה שוב סיפק סרט מתח לא קטן, 
כפי שהתרגלנו אליו במונדיאל הנפלא הזה. אקוודור עלתה 
ליתרון בדקה ה־22 מנגיחה של אנר ולנסיה, חלוצה של 
פאצ'וקה המקסיקאית. בדקות הפתיחה הייתה רק נבחרת 
אחת על המגרש שלחצה את שווייץ, שיחקה אגרסיבי 

והכניסה את הנבחרת של אוטמר היצפלד למגננה.
אלא שבמחצית הוכיח היצפלד עד כמה הוא מאמן 
מנוסה, ושני חילופים שלו הביאו למהפך דרמטי ולניצחון. 
בדקה ה־46 הוא שלח למגרש את חלוצה של פרייבורג, 
אדמיר מחמדי, והאחרון גמל לו בשער שוויון בתוך שתי 

דקות וחצי, כשנגח כדור קרן וקבע 1-1.
היצפלד, שיעזוב את אימון שווייץ אחרי המונדיאל, 
שוב הפעיל את החוש הבריא שלו והכניס למשחק את 
האריס ספרוביץ' - וזה כבש את שער הניצחון עמוק 
בתוספת הזמן: מסירה של רודריגס הנהדר מאגף שמאל 
מצאה בדקה ה־93 את חלוצה של ריאל סוסיאדד, שדחק 

פנימה וקבע הפסד אכזרי לאקוודור. 
יעקב זיו

הערב במונדיאל
HD 1 ערוץ 2, ספורט גרמניה – פורטוגל   :19:00

ערוץ 1 איראן – ניגריה   :22:00

ערוץ 1 גאנה – ארה"ב   :01:00
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יעקב זיו

ספרד, אורוגוואי ואנגליה כבר 
לא  הנוכחי  שהמונדיאל  הבינו 
מתנהל לפי הספר, וההפתעות בו 
מתרחשות בקצב מסחרר. הקריסה 
של  האומלל  ההפסד  ספרד,  של 
אורוגוואי והאכזבה של אנגליה 
בג'ונגלים של מנאוס, הביאו להכרה 
ובפורטוגל שהמטרה  בגרמניה 
הראשונה במשחק ביניהן הערב 

תהיה לא להפסיד. 
גרמניה  על  מצביעים  רבים 
כנבחרת שצפויה לזכות במונדיאל, 
אבל גם שם חוששים מהפציעות 
ן  האחרו בזמן  בסגל  שפגעו 
ומהאפשרות שכריסטיאנו רונאלדו - 
על פציעותיו ותחבושותיו - יתרומם 
כעוף החול ויכה בהם כפי שהוא יודע 
לעשות כשהוא בכושר. לכן את עיקר 
מאמציהם ב־24 השעות האחרונות 
השקיעו הגרמנים בריגול, בניסיון 
לגלות באיזה כושר בדיוק נמצא 
רונאלדו ואם בפורטוגל מחביאים 
את האמת ומפזרים מידע מוטעה  
באמצעות השוער אדוארדו והקשר 
ווליאם קראבליו, שהודיעו ביומיים 
האחרונים כי "הוא כשיר במאה אחוז".

אם לשפוט לפי מסיבת העיתונאים 
של פורטוגל אתמול, הכוכב נראה 

כשיר, לפחות כלפי חוץ. החלוץ הוגו 
אלמיידה עשוי להיות השינוי היחיד 
שפורטוגל תציג בהרכב לעומת זה 
שהפסיד לגרמניה 1-0 ביורו 2012. 
המאמן פאולו בנטו סומך על הדור 
הוותיק ולא ירכיב את הכוכב העולה 
קראבליו בהרכב הראשון. שמרנות 
הייתה פעם דווקא מילת המפתח 
שגלגל  איך  הגרמני.  בכדורגל 

מסתובב לו.

חיקוי של באיירן?
הפורטוגלי,  לכוכב  בלי קשר 
עיקר הלחץ יופעל הערב )ולאורך 
הטורניר כולו( על המאמן הגרמני, 
יואכים )יוגי( לב, שצריך להחליט 
אם לפתוח עם השוער מנואל נוייר 
)שסבל מאז גמר הגביע הגרמני 
מקרע שריר בכתפו( ואם להרכיב 
את הקפטן פיליפ לאהם, כשלא 
בטוח שהוא נמצא בכושר. אולי 
הניסיון לפרוק את הלחץ, הוא זה 
שגרם למאמן לרוץ אתמול יחף על 
חוף קאמפו באהיה, אם כי לטענתו 
הוא מקבל את ההחלטות הכי טובות 
כשהוא עסוק בריצה. "המוח נקי 

יותר במצב כזה", הסביר פעם. 
ניצבת  הגרמני  המאמן  בפני 
ההתלבטות אם להמשיך בסגנון 
הנבחרת  שיחקה  שבו  המהיר 

בטורנירים האחרונים, או לאמץ 
את הסגנון שכפה פפ גווארדיולה 
בבאיירן מינכן – בדיוק כפי שעשה 
בזמנו ויסנטה דל בוסקה בנבחרת 
ספרד. במבט ראשון נראה שלב 
מנסה להסתיר את הטקטיקה שבה 
יבחר. הערכות זהירות מדברות על 
כך שבסופו של דבר יהיה נוייר 
כשלפניו  הקורות,  בין  שיפתח 
רביעייה הגנתית שכוללת את ג'רום 
בואטנג באגף ימין, פר מרטסאקר 
ההגנה  במרכז  הומלס  ומאטס 
שמאלי.  כמגן  הובדס  ובנדיקט 

מאמן נבחרת גרמניה, יוגי לב, נמצא 
לאחרונה במוקד העניינים # הוא צריך 

להחליט אם לחקות את השיטה של 
גווארדיולה, לרגל אחר הכשירות של 
כריסטיאנו רונאלדו או להתמודד עם 
הספקולציות שיפוטר בסוף המונדיאל 

# הערב, במשחק מול פורטוגל, הוא 
חייב להוריד קצת לחץ 
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ארבעה ימים חלפו משריקת הפתיחה של 
המונדיאל, האירוע הצבעוני שכולם חיכו 
לו. כבר מהפתיחה לא חסרו אינטריגות, 
הפתעות, מהפכים ולעג למספרים ולנתונים על 
הנייר, כי בברזיל הסטטיסטיקה היא כמו ביקיני 
– מראה הכל אבל מסתירה את העיקר, ושחקני 
יודעים שהיתרון המיוחס לפני  הקבוצות כבר 
המשחק והבקעת השער הראשון יכולים בסופו 
של דבר להסתיים במקרה הטוב בהפסד ובמקרה 
הרע בתבוסה. מי שמבקיע ראשון, לא בטוח שיצחק 

אחרון.
כאן בברזיל, המדינה שחיה את הכדורגל, אין 
פינה או סמטה שבה "הברזוקה", הכדור הרשמי של 
המונדיאל, הוא לא הנושא החשוב ביותר לעסוק 
בו. אוהדי הכדורגל של הנבחרות השונות שהגיעו 
ליהנות מהארץ הטרופית המחייכת הזאת, ממלאים 
את כולה בצבעים ועושים הרבה רעש. חגיגת 

כדורגל אמיתית.
הרחובות מלאים באיטלקים, גרמנים, יפנים 
ורוסים – כולם עולים חדשים שהגיעו לטעום 
מהחגיגה. הקהילה היהודית קיוותה לשים בחלונות 
את דגל ישראל. החבר'ה פה עקבו אחרי המוקדמות 
ושרקו בוז לרוסיה ואפילו לרונאלדו מפורטוגל. 
אבל הנבחרת של גוטמן נשארה שוב בבית, ועכשיו 
הם חצויים – בלב כחול לבן, אבל על הגוף חולצות 

צהובות של ברזיל. 

אצל הבנות אפשר גם לראות לק צהוב־ירוק 
בציפורניים, גשר בשיניים עם סמלים קטנטנים 
וטפו־ בדגל,  מכוסה  מנוע  מכסה  ברזיל,  של 
טפו־טפו, וחמסה־חמסה. כאילו הפיה עברה פה 
ופיזרה כדורי הרגעה וחיוך לחברים. גם לאלה 
שקודם התנגדו בחריפות למונדיאל ויצאו להפגין 

ברחובות, ועכשיו קופצים בגולים.
אנחנו רק בנשנושים, עוד לא במרק, לפני 
האנטיפסטי ואחרי זה בא הסלט, הפסטה ולאט לאט 
מתקרבים לבשר האמיתי. גם ההתחלה הזו באה 
עם מיץ אננס ופפאיה, ומחוזקת בהרבה קאשסה. 
ארבעה מהפכים, חמישייה אחת, ארבע שלישיות 
ובסך הכל 28 שערים. לא רע בשביל ארבעה ימי 

מונדיאל, לא?
אגב, בסטטיסטיקה של הביקיני, יש הרבה גולים. 
המון גולים. היה כדאי להישאר ערים עד מאוחר. 
אז אצלי הכול בסדר, השבוע גם מצאתי לי חדר, 

סביבה נחמדה. נשיקות לכולם.

הקהילה היהודית קיוותה 
לשים בחלונות את דגל 

ישראל ואפילו שרקה בוז 
לרונאלדו, אבל הנבחרת של 

גוטמן נשארה שוב בבית, 
ועכשיו הם חצויים – בלב 

כחול לבן, אבל על הגוף 
חולצות צהובות של ברזיל

סלבה ברזילאי

וזו רק ההתחלה

לב העניין

ההתלבטות אם 
להמשיך בסגנון 

המהיר שבו 
שיחקה הנבחרת 

בטורנירים 
האחרונים, 

או לאמץ את 
הסגנון שכפה 

פפ גווארדיולה 
בבאיירן מינכן

שליח "מעריב השבוע" לברזיל
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הקשר  עמדת  מיועדת  ללאהם 
האחורי בונה המשחק, שבה הוא 
אמור לשחק לאורך כל הטורניר, 
אלא אם מישהו משחקני ההגנה 
ייפצע. בקישור המרכזי ישחקו סמי 
חדירה וטוני קרוס, באגפים תומאס 
פודולסקי  ולוקאס  )ימין(  מולר 
)שמאל(, בעוד החלוץ הטבעי היחיד 
בסגל, מירוסלב קלוזה, יירד לספסל 
ויפנה את מקומו ל־9 המזויף, מסוט 
אוזיל. אפשרות אחרת היא שמולר 

יפתח בעמדת החלוץ.
אגב, לשאלת כתבים השיב לב 
כי טרם החליט על ה־11 הפותחים 
ובהחלט ייתכן שיבחר לשלב את 
אנדראה שורלה במקום פודולסקי או 
להציב את ג'וליאן דרקסלר במקום 
הספסל  על  הכישרונות  אוזיל. 
הגרמני בלתי נגמרים, אבל בכל 
קונסטלציה שהיא, נראה שלאהם 
יהיה האיש המרכזי של הנבחרת. 
הוא יהיה הפיבוט והאיש שאחראי 
על העברת הכדור מההגנה להתקפה 
ולכן הכשירות שלו כל כך חשובה.

האוהדים עדיין בעדו
"אנחנו יכולים לחזור לגרמניה 
בגביע  נזכה  אם  רק  מרוצים 
מעט  בלא  לב  אמר  העולמי", 
ראיונות לפני הנסיעה לברזיל, "יש 

לי כרגע את הסגל הכי טוב שהיה 
לגרמניה אי פעם, אבל כשזכינו 
ו־1990  בגביע העולמי ב־1974 
וגם כשיחקנו היטב עם גרמניה 
2006, היו לנו סגלים טובים. בגביע 
העולמי אתה צריך גם הרבה מזל".

מזל הוא אמנם רכיב חשוב בדרך 
לזכייה, אבל לא ציפיתם שבמדינה 
כמו גרמניה ישאירו מקום גדול 
תוכנה  יש  ללב  למקריות.  מדי 
שפיתחו עבורו מדענים גרמנים, 
שמכניסה לשקלול גם את היכולות 
של היריב. למשל, כמה שערים 

של פורטוגל נכבשים אחרי ריצות 
באגף של רונאלדו. המידע מולבש 
על כל הנבחרת בצורת תרשים, 
וסביר להניח שהוא גם משפיע לא 
מעט בהחלטה על שיטת המשחק 

ובחירת השחקנים.
בגרמניה אוהדי הכדורגל מאוד 
ריאלים, שלא לומר פסימיים. רק 
תזכה  שגרמניה  מאמינים   13%
הפציעות  )לנוכח  במונדיאל 
והיעדרותו של מרקו רויס(, אבל 
הנבחרת  79% החליטו שגם אם 
לא תזכה בגביע העולמי, מגיע 
למאמן להישאר בתפקידו. למרות 
נשיא  של  מצדו  הלויאליות 
וולפגנג  הגרמנית,  ההתאחדות 
נירסבכר, יש שמועות שזה הקיץ 
האחרון של לב בנבחרת ושהמאמן 
שלא  טוכל,  תומאס  יהיה  הבא 
ממשיך בתפקידו כמאמן מיינץ. גם 
יורגן קלופ הוזכר כמועמד לתפקיד. 
"אני רגוע ובטוח שאסיים את החוזה 
שלי בנבחרת עד יורו 2016", אמר 
אחרי  הנוכחי,  מזמן המאמן  לא 
ששמע גם מהנשיא שלו שיש לו 
גיבוי מלא. "שמתי לב לשיפור 
מתמיד בנבחרת לאורך התקופה 

של לב בתפקיד", אמר נירסבכר.
עכשיו נראה עד כמה רגוע יהיה 
לב אם רונאלדו יגיע למשחק בשיא 

הכושר.

עיתוני איטליה חוגגים:

"למה תמיד הוא?"
העיתונות האיטלקית חגגה אתמול את ניצחון הנבחרת 
על אנגליה, שמעניק לסקוודרה אזורה יתרון משמעותי 
בניסיון לתפוס את אחד משני המקומות הראשונים בבית 4. 
"למה תמיד הוא?", נכתב ב"גאזטה דלו ספורט" – ברמיזה 
לחולצה שחשף כובש שער הניצחון, מריו באלוטלי, כשעוד 
שיחק במנצ'סטר סיטי. גם בעיתון "לה רפובליקה" התייחסו 
לחלוצה של מילאן: "באלוטלי ירד מהמגרש כמנצח, כשהוא 
קורץ לאנשים סביבו, שולח נשיקות לארוסה ביציע ומסמן 

לתקשורת האנגלית לשתוק".
"הייתי הקפטן של נבחרת איטלקית אמיצה", אמר אנדראה 
פירלו אחרי המשחק, "זו הייתה נבחרת שרוצה לשחק טוב 
ולכפות את הסגנון שלה על אנגליה. הצלחנו למרות החום 
הכבד ואנחנו יודעים שלמרות כל הקשיים אנחנו מסוגלים 

להתקדם במונדיאל הזה".

סטיבן ג׳רארד:

"מרוצה מהמחויבות 
ומהתשוקה שהצגנו"

"תמיד מאכזב להפסיד משחק, אבל אני מרוצה מכמות 
המאמץ, התשוקה והמחויבות שהצגנו על המגרש". כך סיכם 
קפטן נבחרת אנגליה, סטיבן ג'רארד, את ההפסד של נבחרתו 
לאיטליה במנאוס, בלילה שבין שבת לראשון. "אנחנו לא 
יכולים להיות בדאון אחרי תצוגה כזו, וחוץ מזה נצטרך 
לשחק כמו גברים ולהשיג את הנקודות שלנו ביום חמישי 

מול אורוגוואי", הוסיף קשר ליברפול.
גם בתקשורת האנגלית קיבלו את ההפסד בהבנה ואף 
הביטו לעתיד בחיוב. "הבחורים של רוי מבטיחים עתיד בהיר 
לאנגליה", נכתב ב"טלגרף"; "סטרלינג הוכיח להודג'סון 

ששווה להמר על צעירים", טענו ב"אינדיפנדנט".
אגב, מנג'ר ארסנל, ארסן ונגר, אישר אתמול כי יאפשר 
בעונה הבאה הזדמנות לחלוץ הקוסטה־ריקני ג'ואל קמפבל 
)שהושאל בעונה האחרונה לאולימפיאקוס(, לאחר שכבש 
בניצחון נבחרתו על אורוגוואי. "הניצחון שלנו ממש לא 
מפתיע", אמר קמפבל בתום המשחק לאתר הרשמי של פיפ"א, 
"הגענו הנה כדי לנצח וגם העובדה שירדנו למחצית בפיגור 

לא גרמה לנו לחשוב שנפסיד את שלוש הנקודות".

בברזיל מודאגים:

הולק נפצע באימון, 
בספק למקסיקו

דאגות לא מעטות צפו אתמול במחנה של נבחרת ברזיל, 
כששחקן הכנף הולק נפצע בשריר הירך ונאלץ לנטוש את 
האימון אחרי עשר דקות בלבד. רופאי הנבחרת טרם מסרו את 
האבחון שלהם, אבל בהחלט ייתכן שהשחקן בן ה־27 ייאלץ 

להחמיץ את המשחק החשוב מול מקסיקו ביום רביעי. 
בברזיל מעריכים כי אם השחקן ייעדר, יהיה זה שחקנה של 
שחטאר דונייצק, ברנרד, שצפוי להחליף אותו – בדיוק כפי 
שקרה במהלך המשחק מול קרואטיה ביום חמישי. גם וויליאן 
ורמירז נלקחים בחשבון אצל המאמן לואיס פליפה סקולארי.
שחר שקלש הלווינג

רק 13% מאמינים 
שגרמניה תזכה 

במונדיאל 
)לנוכח הפציעות 

והיעדרותו של 
רויס(, אבל 79% 

החליטו שגם אם 
הנבחרת לא תזכה, 

מגיע למאמן 
להישאר בתפקידו

לב. "נוכל לחזור מרוצים רק אם נזכה בגביע" // צילום: רויטרס



מתי בן חיים

"התלבטתי אם לחזור לארץ או 
להמשיך בחו"ל, אך ברגע שהגיעה 
ההצעה ממכבי ת"א - ההחלטה 
התקבלה באופן אוטומטי, כי מכבי 
זה מועדון אירופי לכל דבר". כך 
אמר אתמול המגן יובל שפונגין, 
שחוזר ללבוש צהוב אחרי שלוש 
אחת  ועונה  בקפריסין  עונות 

בבלגיה.
יכול להיות שכאשר שפונגין עזב 
את קריית שלום, המועדון שבו הוא 
גדל באמת לא היה מועדון אירופי - 
ועכשיו כן. יכול להיות, אבל מאחר 
שהמגן האינטליגנטי עזב לטובת 
אומוניה ניקוסיה מהאי השכן, לא 
ברורים ההבדלים כלל ועיקר. לא 
אז וגם לא היום. גם הקבוצה שממנה 
חוזר שפונגין לכדורגל הישראלי, 
מונס הבלגית, אינה נחשבת למעצמה 
באירופה, ואף מאמן שלנו לא נסע 
להשתלמות שם כדי לשדרג את 
עצמו ואת הקבוצה שבה הוא עובד. 

שפונגין חזר לכדורגל הישראלי 

במה שנראה לאחרונה כטרנד שמוביל 
יוסי בניון עם החזרה שלו למכבי 
חיפה. אך בעוד שאצל בניון נסיבות 
הגיל מדברות, מה תגידו על שלומי 
החלום  את  שמיצה   - ארבייטמן 
להמשיך  בתקווה  וחוזר  האירופי 
ממן,  חנן  או  הנגב;  את  להפריח 
שנמצא בדרך חזרה מבלגיה; או עודד 
גביש, שלא מצא בוורצלאב מה שכן 
מצא בבאר שבע ובפתח תקוה; ואולי 
גם גיא אסולין הצעיר, שאתמול 
הוזכר שמו כמי שיגיע להפועל ת"א. 
הייבוא מתחיל להאפיל על הייצוא, 
עד כדי כך שלרגעים נדמה שאירופה 
בעצם כבר כאן ולא צריך לחפש שום 
דבר מעבר לים. איתי שכטר, אליניב 
ברדה ומאור בוזגלו היו הבכירים 
שנחתו כאן עוד בשנה שעברה, אבל 
הם לא היו היחידים. נוטים לשכוח 
את גיא חיימוב שחזר מקפריסין, את 
ברק בדש שסיים אפיזודה בבלגיה, 
את מוחמד גאדיר, את דור מלול, ניסו 
קפילוטו, עמרי קנדה וכמובן אוהד 

קדוסי.
המרחקים מכאן לאירופה התקצרו 
משמעותית, הן מבחינת צבע הכסף 

ולבטח מבחינת המועדונים שאליהם 
מבליחים לרגע הישראלים. כשבניון 
לבש אדום בליברפול, ודודו אוואט 
הגן על שער מאיורקה מול הבעיטות 
של מסי ורונאלדו, ושכטר וגילי 
ורמוט היו רשומים בבונדסליגה, 
וערן זהבי היה בליגה האיטלקית 
בין  בן חיים דילג  וטל  הראשונה 
יכולנו   - ליג  בפרמייר  קבוצות 
לדבר על שגרירים. אבל כשדיא סבע 

מועמד לקבוצה בקפריסין, דין מורי 
מחמם ספסל בוויטסה ארנהיים, גל 
שיש בליגה האוקראינית, סארי פלאח 
מוזכר בקבוצה רומנית שאף אחד 
לא יודע לבטא את שמה ועמית בן 
שושן אפילו לא הטביע חותם בליגה 
בקפריסין, אז אנחנו באמת בפתחה 

של תקופה חדשה.

רק בחודש פברואר השנה אמר 
קשר שריף טירספול, קובי מויאל: 
"זו שנה ראשונה בחו"ל ואני מרגיש 
ידי  על  נבחרתי  פנטסטי.  ממש 
האוהדים לקשר המצטיין של העונה 
וזו מחמאה גדולה. היה חשוב לי לקבל 
עוד תואר בליגה המקומית ולזכות 
להערכה ולתמיכה של הקהל. אני 

שפונגין שב למכבי ת"א, ארבייטמן נחת 
בהפועל ב"ש, ובהפועל ת"א מספרים 
שגיא אסולין עשוי להצטרף # שנים 
שאנחנו שומעים מהליגיונרים שלנו 

כמה טוב בבלגיה, בפולין ובקפריסין # 
אז למה פתאום כולם חוזרים?

שגרירים 
של רצון 

טוב
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ארבייטמן. מצחיק לדבר על מטרות // צילום: רויטרס

שכרו של קובי 
מויאל במולדובה 

הוא 200 אלף 
אירו לעונה לא 
כולל מענקים. 

אתם רואים 
קבוצה בישראל 

 שתקלוט אותו
על חוזה כזה?
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 ימשיך בווימבלדון? 
רוג'ר פדרר זכה בטורניר האלה

אלון סיני

רוג’ר פדרר יגיע לטורניר ווימבלדון בשבוע 
הבא אחרי זכייה נוספת בטורניר הדשא בהאלה, 
גרמניה. השוויצרי זכה אתמול בתואר ה־79 
בקריירה והשני השנה, לאחר שניצח 6-7, 6-7 
את אלחנדרו פאייה הקולמביאני. פדרר )4 בעולם( 
הניף את הגביע בהאלה בפעם השביעית בקריירה 
וצבר ביטחון לאחר שהודח כבר בשמינית הגמר 

ברולאן גארוס.
דודי סלע עלה אתמול לסיבוב השני של טורניר 
ATP לראשונה מאז חודש פברואר, לאחר שגבר 
4-6, 6-7 על בנואה פרייה הצרפתי בסיבוב הראשון 
דן בוס בהולנד. עד אתמול, סלע,  של טורניר 
המדורג מספר 107 בעולם, כשל בסיבוב הראשון 
בששת טורנירי ה־ATP האחרונים שבהם שיחק. 
בסיבוב השני יפגוש המחבט מספר 1 של ישראל 
את המנצח במשחק שייערך היום בין מרסל גרנורס 

ובנג’מין בקר.  
אצל הנשים, יוליה גלושקו עלתה אתמול להגרלה 
הראשית של טורניר דן בוס, עם ניצחון 4-6, 7-5, 
השני  בסיבוב  המקומית  רוס  ארנצ’ה  על   1-6
והאחרון של טורניר המוקדמות. בסיבוב הראשון 

תפגוש גלושקו )82( את אניקה בק )53( מגרמניה.
התעמלות אמנותית. נבחרת ישראל התקרבה 
אתמול מרחק נגיעה מזכייה במדליה שנייה באליפות 
אירופה בבאקו. הנבחרת, שכוללת את יובל פילו, 
אלונה קושבצקי, יקטרינה לבינה, קטרינה ליחבר, 
דורגה במקום  וליהי שוחטוביץ’,  מיירין  אידה 
הרביעי בתרגיל המשולב בכדור וסרט, עם 17.500 
נק’ ביום הנעילה של התחרות. נבחרת רוסיה סיימה 
במקום הראשון, אזרבייג’ן במקום השני ובולגריה 
בשלישי. בתרגיל האלות סיימה ישראל במקום 

השביעי עם 16.366 נקודות. 
לינוי אשרם )15( זכתה אתמול בשתי מדליות 
ארד בקטגוריית הנערות בבאקו. אשרם סיימה 
במקום השלישי בגמר האלות ובגמר הסרט, יום 

לאחר המקום השלישי בתחרות הקרב רב.

 עדיין בתמונת אליפות אירופה
נשים: 68-71 לישראל על בולגריה

ערן ויצמן, יצחק ויסהוף

נבחרת הנשים של ישראל בכדורסל השיגה 
אתמול ניצחון ראשון במסגרת מוקדמות אליפות 
אירופה 2015, לאחר שגברה 68-71 על נבחרת 

בולגריה. 
הנבחרת הבולגרית, שפתחה מצוין והוליכה 2-9, 
סיימה את הרבע הראשון ביתרון 14-22, כשהיא 
מנצלת שישה איבודים של ישראל והגנה רכה וחדירה. 
הנבחרת של עדן ענבר שיפרה את יכולתה ההגנתית  

ברבע השני ועלתה ליתרון 33-36. 
התנופה של ישראל המשיכה ברבע השלישי, שאותו 
סיימה הנבחרת ביתרון 46-53, אך האורחת נהנתה 
מיום נהדר של רדוסטינה דימטרובה, שלא נתנה 
לנבחרת לברוח וכפתה משחק צמוד. קליעות עונשין 
של מיכל אפשטיין ושי דורון סגרו עניין והשאירו את 

נבחרת ישראל בתמונת העלייה לאליפות אירופה.
איגוד הכדורסל. המרוץ לבחירת יו"ר איגוד 
השופטים נכנס להילוך גבוה: במנהלת הליגה מצדדים 
בהמשך כהונתו של היו"ר המכהן ראובן וירובניק, 
שנושא בתפקיד בחמש השנים האחרונות, כשמנגד, 
קוראים כמה חברי הנהלה מסיעת הפועל להעביר את 
התפקיד לדוד דגן. וירובניק ודגן הלכו במשך שנים יד 

ביד ונחשבו לבכירי השופטים בארץ. נראה כי מאבקי 
הכוחות מאחורי הקלעים יתגברו בימים הקרובים. 

בנושא אחר, בשבועות הקרובים יוחלף שלמה 
רבינוביץ', שכיהן בשנים האחרונות כיו"ר הוועדה 
המקצועית באיגוד השופטים. אחד המועמדים לרשת 
את מקומו הוא השופט הבינ"ל הוותיק משה ביטון. 
לא ברור גם מעמדו של המדריך הראשי של האיגוד, 
טוד וורניק, ולצד אלו הקוראים להחליפו, יש גם רבים 

התומכים בו.
בתוך כך, לאחר פרישתם השנה משיפוט של ירון 
זריף ויאיר מיכאלי, צפויים ניר מאירסון ודרור גלפז 

להצטרף אל סגל שופטי ליגת העל. 

שפונגין. "התלבטתי 
אם לחזור" 

// צילום: אסף קליגר

פדרר. אוהב את הדשא // צילום: רויטרס

שי דורון. ניצחון ראשון במוקדמות

מסמן לעצמי כל הזמן מטרות ולא 
נח לרגע. המטרה הבאה? להצליח עם 
הקבוצה באירופה ולהמשיך להתקדם 

וכמובן להגיע לנבחרת ישראל". 
רק שעכשיו מוזכר מויאל בקשר 
לעמדת הקשר האחורי במכבי חיפה, 
והשאלות לגבי המטרות והחלומות 
עולות באוויר. הרי אותו מויאל אמר 
באותו ראיון לפני חצי שנה: "לרגע אני 
לא מתחרט שהגעתי למולדובה. אני 

לא רואה כל יום שחקנים שמשחקים 
במסגרת אירופאית ובקבוצה טובה. 

אנחנו קבוצה איכותית".
אגב, שכרו של מויאל במולדובה 
הוא 200 אלף אירו לעונה, לא כולל 
מענקים. אתם רואים קבוצה בישראל 
שתקלוט אותו על חוזה כזה? גם גביש, 
שלפני שנה חתם על חוזה לשלוש 
שנים בוורצלאב הפולנית, רוצה לחזור 
לליגה שלנו. שכרו בפולין היה 190 
אלף אירו, ושכר כזה הוא לא יוכל 
לקבל בארץ אחרי עונה שבה כמעט 

שלא שיחק. 
ובכל זאת, למה הם חוזרים? למה 
הם מוותרים על הכסף ועל החלומות? 
פשוט כי סוף סוף התחילו להבין כאן 
שהדשא אצל השכן לא ירוק יותר. 
ואם אתה לא בניון, ברקוביץ', רביבו, 

רוזנטל או אוואט - אין כמו הבית.
הפועל מרמורק. הזמר אייל גולן 
הודיע אתמול כי רכש את המועדון 
ביחד עם עו"ד אלדד פרי מידי עמותת 
הפועל מרמורק. "זוהי קבוצת נעוריי 
וסגירת מעגל עבורי", אמר גולן, 
"אני תקווה שהקבוצה תגיע להישגים 

טובים".

גם הקבוצה 
שממנה חוזר 

שפונגין לישראל, 
מונס הבלגית, 
אינה נחשבת 

למעצמה, ואף 
מאמן לא נסע 

להשתלמות שם 
כדי להשתדרג
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צי



יום ב, יח בסיון תשע"ד, 16.6.2014

לרגליו

רס
יט

רו
ם: 

מי
לו

צי

וגם: שוויץ ניצחה את אקוודור בדקה ה�93 || הליגיונרים שבים במרץ 
 ATP לליגת העל || ומזל טוב לדודי סלע שעבר סיבוב בטורניר

26

זהותמשבר 

בנבחרת גרמניה ניסו לרגל, להעביר לתקשורת 
מסרים כפולים ולתהות על קנקנו על המאמן יוגי 

לב ד אבל מה שעשוי להכריע את משחק הפתיחה 
שלהם הערב מול פורטוגל זו התשובה לחידה: 

רונאלדו - ישחק או לא?

28

*למצטרפים חדשים  *כפוף לתנאי המבצע

חדשות באנגלית קלה לשיפור השפה

תקרא קצת, תדבר יותר.

חדשות באנגלית קלה לשיפור השפה

תדבר יותר. מתנה, חייגולחודש ראשון 

20 שנים עברו מהיום שבו ברזיל איבדה 
את זהותה ועד שהפכה להיות נבחרת 
אירופית. עכשיו כבר מתכוננים ליום 
שבו יתמנה לסלסאו מאמן זר
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